
 PROTOKÓŁ Nr XXXII /17

z obrad XXXII  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  26 października 2017 i 14 listopada 2017 roku godz. 14.00

Obradom sesji  przewodniczyła  Pani  Żaneta Andrzejewska  – Przewodnicząca  Rady Gminy Lubasz.

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad. 1a      P  rze  wodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca                  

1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła  obrady  XXXII  sesji VII kadencji Rady Gminy Lubasz. 

Stwierdziła, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 13 

radnych, później dotarł Hubert Szrama (brak Zenon Koplin) i Rada jest władna do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta,  Skarbnika  i  

Zastępcę Skarbnika.  Ponadto powitał Pana Krzysztofa Tomczyka Prezesa GZK, druha Stanisława 

Hermana Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego OSP, wszystkich dyrektorów naszych jednostek 

organizacyjnych, sołtysów, radnych oraz pozostałych przybyłych na sesję. 

Stwierdziła, że oprócz osób publicznych nie ma na sali innych, dlatego nie pyta o prawo ujawnienia  

wizerunku. 

Na  Sekretarza  obrad zaproponowała  kolejnego radnego  z  listy  obecności  Pana  Jacka  Michalaka,

który  wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Jacek Michalak.  

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  porządek  obrad  został  radnym  doręczony.   Wobec  braku  uwag,

porządek  poddano  pod  głosowanie  i  przyjęto  jednogłośnie.  Porządek  obrad  przedstawia  się

następująco:  

1. Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
b)  przedstawienie porządku obrad,
c)  przyjęcie protokołu z obrad XXXI sesji Rady Gminy 
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d)  informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad                       
       XXXI sesji
e) informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

2. Przedstawienie uchwał odnośnie stawek podatku i opłat lokalnych
2.1. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

2.2.obniżenia ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do obliczenia podatku rolnego 
2.3. określenie wysokości stawek  podatku od środków transportowych 

2.4. opłaty miejscowej

3. Podjęcie uchwał w sprawie:

3.1. zmiany statutu sołectwa Antoniewo, Bzowo – Goraj  i Nowina 

3.2. nieodpłatnego nabycia działki 295/4 położonej w obrębie wsi Krucz

3.3. stwierdzenia  przekształcenia sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej im. Marii 

Dąbrowskiej w Miłkowie w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Marii Dąbrowskiej 

w Miłkowie 

3.4.  stwierdzenia  przekształcenia sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej im. Batalionu

Spadochronowego  I Armii Wojska Polskiego w Lubaszu   w ośmioletnią Publiczną Szkołę 

Podstawową im. Batalionu Spadochronowego  I Armii Wojska Polskiego w Lubaszu  

3.5. przyjęcia Programu Ochrony Środowiska do 2020 roku

3.6. zmian w budżecie gminy 2017 rok

3.7.zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2017-2030 

4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Zakończenie sesji

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XXXI sesji Rady Gminy

Przewodnicząca stwierdziła, że  Sekretarzem, obrad XXXI sesji  Rady Gminy Lubasz był Pan Andrzej

Macyszyn. Poprosiła Pana Andrzeja  o  przedstawienie protokołu z obrad poprzedniej sesji,  która

odbyła się w dniu 28 wrzesnia 2017 roku.  

Zabierając głos Pan Andrzej stwierdził, że protokół jest obszerny,  zapoznał się z protokołem z obrad

ostatniej sesji, który odzwierciedla jej przebieg. Zawnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 
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Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XXX  I    sesji przyjęto jednogłośnie bez  

odczytywania. 

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XXX Isesji   

Przewodnicząca RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Zapytała czy

radni mają jakieś uwagi lub pytania? W związku z tym, że  pytań nie było poddała informację pod

głosowanie i przyjęto ją jednogłośnie.  Poprosiła następnie  Wójta o informację 

    
Ad.1 e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

Zabierając  głos  Wójt  Gminy  powiedział   "Minął  kolejny  miesiąc  realizacji  zadań  gminy,  okres

w którym staraliśmy się pracować nad zakończeniem inwestycji gminnych oraz rozstrzygać o innych

także ważnych sprawach dla naszych mieszkańców. Wśród wielu zadań chciałbym uwagę Państwa

skierować na :

1. Realizację zadania utwardzenia placu za MILĄ w Lubaszu. Wykonawca inwestycji  zakończył

prace  w  miesiącu  wrześniu.  Nie  zakończyły  się  jeszcze  prace  odbiorowe,  gdyż  wystąpiły

pewne problemy związane z osiadaniem gruntu. Już na etapie realizacji  inwestycji  Gmina

jako inwestor zleciła badanie stopnia zagęszczenia  układanych warstw. Wykonane badanie

nie  stwierdziło  żadnych  nieprawidłowości.  Już  na  etapie  przedstawienia  inwentaryzacji

powykonawczej  dało  się  zaobserwować  odstępstwa  od  prawidłowych  poziomów

posadowienia warstwy poz-brukowej. Dlatego tez na koszt Wykonawcy zlecono monitoring

stopnia osiadania gruntu. Zlecono także ustalenie przyczyn oraz odpowiedzialności biegłemu.

Z  pomiarów  jednoznacznie  wynika  zwiększenie  osiadań  nawierzchni  północnej  połowy

obiektu,  przy  czym  im  dalej  na  północ,  tym  większe  następują  osiadania,  co  wiąże  się

jednocześnie  z  wzrostem  wysokości  nasypu  (wysokość  nasypu  wzrasta  w  kierunku

północnym). Z wykonanych do dnia wykonania opinii pomiarów wynika, że cały obiekt osiada

w mniej więcej  stałym tempie, co oznacza, że  nie nastąpiła jeszcze konsolidacja gruntów

ściśliwych,  na  których  posadowiono  obiekt.  Biegły  sformułował  następujące  wnioski  po

dokonaniu badań oraz oględzin : pomierzone grubości warstw konstrukcji placu wskazują na

nieprawidłowe  wykonanie  poszczególnych  warstw  w  odniesieniu  do  projektu,  znaczne

zwiększenie  grubości  warstwy  materaca  w  rejonie  wykonanych  otworów  daje  podstawę
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sądzić iż pierwszą warstwę geotkaniny ułożono na niewłaściwej rzędnej lub ułożono ją na

właściwej  rzędnej,  a  przed  ułożeniem  drugiej  warstwy  geotkaniny  już  nastąpiło  znaczne

osiadanie  podłoża  gruntowego.  W  zakresie  sprawdzenia  pochyleń  skarp  z  wykonanymi

pomiarami  stwierdzono,  że  pochylenia  skarp  spełniają  wymagania  projektu,  chociaż

w każdym miejscu odbiegają od zakładanej wartości. Wyjątkiem jest skarpa północna, gdzie

pochylenie  skarpy  znacząco  przekracza  zakładane  67%  pochylenie,  a  uzyskane  75-79%.

Stwierdzono  ponadto  liczne  odspojenia  gruntu  z  porostem  trawiastym  na  skarpie

północnej ,co oznacza, że skarpa ulega obsuwaniu pod wpływem warunków atmosferycznych

lub  pod  wpływem  osiadania  całego  nasypu.  Stwierdzono  brak  zagęszczenia  gruntów

wykonanych skarp. W trakcie wykonywania inwentaryzacji  grunt odspajał się i  nie stawiał

żadnego oporu w trakcie poruszania się po skarpie. Celem wykonania ekspertyzy było także

określenie  przyczyny  zaistniałego  stanu-  tj.  osiadania  nawierzchni  placu.  Stwierdzono

następujące  najbardziej  prawdopodobne  przyczyny  uszkodzenia  wykonanego  obiektu

budowlanego, które powstały w  kolejnych etapach inwestycji. Przyczyny pierwotne powstały

na  etapie  dokumentacji  projektowej i  są to  :  brak określenia geotechnicznych warunków

posadowienia  obiektu  budowlanego  oraz  rozpoznania  warunków  geologicznych  gruntu

przewidzianego  w  szczególności  pod  wykonany  obiekt  w  ramach  opracowywania

dokumentacji  projektowej  placu,  posłużenie  się  w toku  opracowywania  projektu  jedynie

badaniami  gruntu  wykonanymi  dla  obiektu  sąsiadującego  z  przedmiotowym  placem,  co

należy  uznać  za  nieprawidłowe  podejście  projektowe.  Jednocześnie  nie  uwzględnienie

w  prawidłowy  sposób  ww.  warunków.  W  efekcie  powyższych  uchybień  zaprojektowanie

nasypu budowlanego na gruntach nienośnych bez wykonania odpowiedniej dokumentacji

geologicznej i projektu geotechnicznego dla złożonych lub trudnych warunków gruntowych.

Wadliwe zaprojektowanie geomateraca, który poza jego błędnie zaprojektowaną konstrukcją

z założenia powinien zostać zlokalizowany jako element rozkładający naprężenia od całego

obiektu  budowlanego  na  podłoże  gruntowe  i  być  zastosowany  jako  dolna  warstwa

konstrukcji  nasypu  lub  jako  wymiana  podłoża  istniejącego  pod  nasypem.  Efektem  tego

działania było nadmierne dociążenie nienośnych gruntów organicznych, które dodatkowo są

nawodnione. Skutkiem powyższego stanu jest obecnie rejestrowane w ramach monitoringu
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geodezyjnego sukcesywne osiadanie  konstrukcji  placu w miejscu,  gdzie  wysokość nasypu

budowlanego  wraz  nawierzchnią  placu  jest  na  tyle  wysoka,  że  przekracza  nośność  niżej

zlokalizowanych warstw gruntowych, przy czym występuje korelacja pomiędzy wysokością

nasypu  a  wartościami  osiadań  w  lokalizacjach  w  których  Inwestor  prowadzi  monitoring

geodezyjny. Można z tego wnioskować, że im wyższy nasyp, tym większy nacisk przenoszony

jest  na  słabe  grunty  i  osiadanie  jest  większe.  Przyczyny  wykonawcze  powstałe  na  etapie

realizacji  robót budowlanych : nie zgłoszenie przez  Wykonawcę problemów nadmiernego

osiadania  gruntu  ,  wykonanie  zwiększonych  grubości  warstw  stanowiących  konstrukcję

geomateraca  i  również  warstwy  określonej  jako  mrozochronna,  co  świadczy  o  tym,  że

osiadania  gruntu  najprawdopodobniej  następowały  już  w  trakcie  realizacji  prac,  brak

zgłoszenia  przez  Inspektora  Nadzoru  Inwestorskiego  nieprawidłowej  grubości  warstw

konstrukcyjnych oraz brak kontroli  nad realizowanymi robotami budowlanymi. Dodatkowo

stwierdzono  zastosowanie  materiałów  do  budowy  placu  nie  przewidzianych  projektem.

Ekspertyza  wskazuje  również  dwa  warianty  przywrócenia  placu  do  zgodnego  ze  sztuką

budowlaną. Pierwszy z nich zakłada tak zwaną nieingerencyjna metodę polegającą na tym, że

prowadzony będzie stały  stałego monitoring  geodezyjny  i okresowe monitorowanie stanu

technicznego nawierzchni przez osobę posiadającą odpowiednie przygotowanie zawodowe.

W  tym  przypadku  ograniczenie  kosztów  naprawy  polegać  będzie  na  nieingerowaniu

w  podłoże  gruntowe,  nasyp  oraz  dolne  warstwy  podbudowy.  Naprawie  ulegnie  jedynie

nawierzchnia z kostki betonowej wraz z warstwą wyrównawczą/wiążącą. Z uwagi na to że

podsypka  cementowo -piaskowa pod kostką  jest  obecnie  w stanie  luźnym powinna  i  tak

podlegać  naprawie  w  ramach  gwarancji.  W  tym  przypadku  możliwe  jest  wysokościowe

dostosowanie  nawierzchni  do  docelowych  odkształceń  budowli  (niezbędna  naprawa

uszkodzeń z ewentualną korektą spadków nawierzchni w celu ustalenia możliwej małej ilości

punktów  odbioru  wody)  w  wyniku  osiadania  z  wykonaniem  dodatkowego  wpustu

w najniższym punkcie nawierzchni. W wariancie 2 z uwagi na błędne podejście projektowe -

posadowienie budowli na gruntach nienośnych i brak rozwiązań, które w sposób skuteczny

doprowadziłyby obciążane warstwy do minimalnego stanu nośności (np. obciążenia gruntów

w celu przyśpieszenia konsolidacji  z  zastosowaniem wzmocnienia podłoża), można przyjąć
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wariant  kompletnej  naprawy  obiektu.  Niezależnie  od  powyższych  wariantów,  zaleca  się

wzmocnienie skarp w rejonie możliwego występowania stanów wysokich Kanału Lubaskiego.

Ekspertyza wskazuje zatem na możliwość użytkowania obiektu, a zaistniały stan jest efektem

szeregu błędów powstałych zarówno na etapie projektowym, jak i na etapie realizacji robót

budowlanych.  Za  główną  przyczynę  zaistniałego  stanu  uznano  nieprawidłowo  wykonany

projekt  branży  drogowej  (brak  rozpoznania  podłoża  gruntowego  o  błędnie  opracowana

konstrukcja nasypu i geomateraca) przez projektanta branży drogowej. Drugą przyczyną jest

brak  powiadomienia  przez  Wykonawcę o  słabym podłożu oraz  jego  osiadaniu,  które  wg

niniejszej  opinii  najprawdopodobniej  było  wiadome  w  trakcie  realizacji  robót.  Obecnie

zorganizowane zostanie  spotkanie wszystkich  uczestników procesu inwestycyjnego w celu

wypracowania najbardziej optymalnego rozwiązania.

2. Wysoki  poziom  wód  gruntowych  spowodowany  obfitymi  opadami  deszczu  jest 

najprawdopodobniej przyczyną pogorszenia się jakości wody w stacjach uzdatniania wody.

Wedle informacji Powiatowej Stacji Sanitarno- Epidemiologicznej, sytuacja taka wystąpiła na

terenie  całego powiatu  czarnkowsko-  trzcianeckiego.  W naszej  gminie,  sytuacja  związana

z okresowym pogorszeniem wyników wody nastąpiła w stacji uzdatniania wody w Stajkowie,

Prusinowie,  Kruczu.  Także  mieszkańcy  Dębego,  którzy  korzystają  z  wody  z  ujęcia

w  Śmieszkowie  administrowanego  przez  Zakład usług  Komunalnych  w Brzeźnie  –  spółkę

Gminy Czarnków przez krótki czas nie mogli  w pełni korzystać z wody pitnej – jedynie po

przegotowaniu.  Sytuacja jednak bardzo szybko wróciła do normy. Obecnie we wszystkich

miejscowościach  mieszkańcy  mogą  korzystać  z  wody,  która  spełnia  wszystkie  wymogi

określone przepisami prawa. Jednocześnie jest prowadzony bieżący monitoring tego stanu. 

3. Obfite  i  częste  opady  deszczu  są  powodem  występowania  złych  warunków  na  drogach

gminnych.  Staramy się bieżąco reagować na te utrudnienia angażując miedzy innymi środki z

zarzadzania kryzysowego

4. Realizujemy inwestycje gminne zaplanowane w tegorocznym budżecie. Na ukończeniu już

jest  budowa kanalizacji  sanitarnej  w  ulicy  Kolejowej  w  Lubaszu.  Rozpoczęła  się  budowa
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oświetlenia ulicznego w miejscowości Dębe i w ulicy Przystań w Lubaszu. Prowadzone będą

także prace przy budowie separatora w ulicy Stajkowskiej.

5. Zakończyło  się  postępowanie  przetargowe  w  ramach  tak  zwanego  twardego  projektu

szkolnego.  Dotyczyło  ono  dostawy  sprzętu  komputerowego,  pomocy  dydaktycznych  oraz

urządzeń na wyposażenie przyszłej salki dla osób niepełnosprawnych. Wartość tych dostaw

to kwota blisko 600.000,-zł z czego około 85% stanowi udział Wielkopolskiego Regionalnego

Programu Operacyjnego. W zakres tego projektu wchodzą jeszcze dwa zadania, a mianowicie

budowa  wind  w  szkole  podstawowej  w  Lubaszu  oraz  budynku  byłego  gimnazjum  oraz

przebudowa budynku gospodarczego za budynkiem Nr 4 Szkoły Podstawowej w Lubaszu z

przeznaczeniem za sale rehabilitacyjną i  pomieszczenia do indywidualnych zajęć z dziećmi

niepełnosprawnymi.  Jeżeli  chodzi  o  pierwsze  z  nich,  to  przypomnę,  iż  ogłoszone  dwa

przetargi nie znalazły rozstrzygnięcia ze względu na brak oferentów. Znaleźliśmy firmę, która

gotowa  byłaby  wykonać  nam  windy.  Została  ona  zaproszona  do  negocjacji.  Drugie  z

postępowań realizowane w trybie „zaprojektuj – wybuduj” jeszcze trwa.

6. Rozpoczęły się intensywne prace związane z projektowaniem budżetu gminy na rok 2018.

Dzisiejsza pierwsza część sesji poświęcona już jest tak zwanym uchwałom okołobudżetowym.

Zaproponowane  zostaną  rozstrzygnięcia  dotyczące  przyjęcia  stawek  podstawowych

podatków i opłat lokalnych. Zakładają one około 2% wzrost stawek. W drugiej części sesji

kontynuować  będziemy  przyjmowanie  stawek  opłat  oraz  zaproponujemy  pozostałe

rozstrzygnięcia,  które  będą  miały  wpływ  na  kształt  budżetu  gminy  następnego  roku.

Spotkałem  się,  w  celu  uzyskania  opinii  co  do  stawek  podatków  i  opłat,  z  Radą

Przedsiębiorców  oraz  z  nowym  ciałem  doradczym  ds.  rolnictwa,  leśnictwa  i  ochrony

środowiska. Obydwa gremia pozytywnie zaopiniowały zaproponowane stawki. 

7. Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich rozpoczął remont drogi wojewódzkiej na odcinku

Dębe – Lubasz do figury św. Marka. Występują okresowe utrudnienia w ruchu. Zarząd dróg

będzie także realizował remont chodników w dalszej części Lubasza.

8. Z  dniem  1  października  br.  weszły  w  życie  nowe  uregulowania  związane  z  „SYSTEMEM

 PODSTAWOWEGO  SZPITALNEGO  ZABEZPIECZENIA  ŚWIADCZEŃ  OPIEKI  ZDROWOTNEJ”.
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Zmianie ulegają zasady realizacji świadczeń nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej. Zgodnie

z ustawą świadczenia nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej są udzielane przez w przypadku

naszej  gminy Zespół  Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie także w przypadku wizyt

domowych oczywiście w porze nocnej i święta.

9. W  dniu  05  października  2017r  na  zaproszenie  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy

Społecznej w Lubaszu przybyli przedstawiciele Pilskiego Centrum Pomocy Bliżniemu MONAR

-MARKOT . W spotkaniu uczestniczyli  pracownicy Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej ,

Kierownik Posterunku Policji w Lubaszu z Panią dzielnicową  ,sołtysi oraz mieszkańcy gminy,

którym  najbardziej  potrzebna  jest  pomoc  i  którzy  nie  radzą  sobie  dobrze  z  sytuacjami

życiowymi. Gmina nasza  współpracuje ze Stowarzyszeniem Monar Markot w Pile już od kilku

lat,w  zakresie  poprawy  sytuacji  życiowej  podopiecznych,  szczególnie  w  zabezpieczeniu

warunków  lokalowych  w okresie  jesienno-  zimowym. Pilskie  Centrum  Pomocy Bliźniemu

zostało  utworzone  1  stycznia  2008r.  Jest  to  niedochodowa  organizacja  pozarządowa,

działającą  na  terenie  miasta  Piły  i  okolicznych  powiatów.  Do  Pilskiego  Centrum Pomocy

Bliźniemu są włączone następujące placówki:

- Dom dla Matek Samotnie Wychowujących Dzieci, Kobiet Bezdomnych i Niepełnosprawnych

MONAR – MARKOT w Pile, ul. Długosza 33; 

-  Noclegownia  dla  Osób  Bezdomnych  i  Najuboższych  MONAR  –  MARKOT  w  Pile,  ul.

Niepodległości 135; 

- Dom dla Mężczyzn z Problemem Alkoholowym w Pile, Al. Niepodległości 135. 

Pilskie Centrum Pomocy Bliźniemu MONAR – MARKOT zostało powołane aby nieść pomoc

ludziom  bezdomnym,  samotnym  matkom,  osobom  uzależnionym,  słowem  wszystkim

ludziom  znajdujących  się  w  trudnej  sytuacji  życiowej  i  zagubionych  we  współczesnych

czasach.  Celem  nadrzędnym  Pilskiego  Centrum  jest  prowadzenie  działalności  społecznie

użytecznej, ochrona zdrowia społeczeństwa oraz wszechstronna pomoc świadczona na rzecz

osób  i  grup  zagrożonych  wykluczeniem  społecznym i  wykluczonych społecznie  zwłaszcza

osób uzależnionych i  zagrożonych uzależnieniem, wykorzystywanych i  nieprzystosowanych

społecznie,  bezdomnych,  dzieci  z  rodzin  dysfunkcyjnych  oraz  środowisk  społecznie
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zaniedbanych, osób chorych. Wychowankowie centrum  w swoich wypowiedziach starali się

uświadomić naszym mieszkańcom, że powinni skorzystać z fachowej pomocy, a wtedy ich

życie będzie znacznie prostsze. 

10. Dokonaliśmy kolejny rok z rzędu zarybienia naszego jeziora Wielkiego w Lubaszu. W tym roku

akcja ta obejmowała około 52 kg suma i 500 kg karpia. Zarybienia dokonywał  Polski Związek

Wędkarski przy naszym udziale finansowym. 

11. 7 października 2017r. w Lubaszu odbył się Jesienny Rajd Nordic Walking. Trasa rajdu długości

ok.4 km wiodła  leśną  ścieżką  przy  jeziorze  w kierunku plaży  na Sławienku.  Tu każdy  po

otrzymaniu niewidzialnej pieczątki od instruktora  i wskazówek dotyczących techniki marszu

wracał  tą  sama trasą.  Pogoda  nie  rozpieszczała,  uczestnicy  trochę  zmokli  ,ale  dzięki  ich

dobrym humorom i pozytywnej energii  wszyscy w radosnych nastrojach dotarli  do mety.

Każdy otrzymał medal w kształcie jeża oraz pakiet z gadżetami od sponsorów. W pracowni

,,Sztuka z natury" czekał na uczestników rajdu poczęstunek z jesiennymi akcentami w postaci

drożdżowego placka z jabłkami i rogalików z powidłami oraz gorąca kawa i herbata. Wśród

zebranych  rozlosowano  drobne  upominki  m.in.  maty  do  ćwiczeń,  plecaki,  chusty.  Było

radośnie i aktywnie. Dziękujemy  wszystkim, a w szczególności Pani Marzenie Kamińskiej –

Sokół , za zorganizowanie i prowadzenie zajęć ku zadowoleniu uczestników.

12.Młodzi ludzie z Lubasza i okolic po raz drugi otrzymali niepowtarzalną szansę zorganizowania

wydarzenia, które na stałe zapisuje się już w historii gminy, szkoły, mieszkańców, a przede

wszystkim uczniów.  W dniach  od  03 do 05  października  2017 roku gościliśmy w  Szkole

Podstawowej w Lubaszu 45 amerykańskich trenerów z  Kalifornii (USA), którzy pracowali ze

103 uczniami  nie tylko z naszej  placówki,  ale także z uczniami ze  szkoły  podstawowej w

Czarnkowie,  Trzciance,  z  młodzieżą  oddziałów  gimnazjalnych,  a  także  z  naszymi

absolwentami,  obecnie  uczniami  Liceum Ogólnokształcącego  w  Czarnkowie.  Opiekunkom

projektu  Pani Alicji Łyczykowskiej oraz Agnieszce Wieczorek udało się nawiązać współpracę z

amerykańską  organizacją  non-profit  Young  Americans,  która  zrzesza  grupę  młodych,

utalentowanych  ludzi,  kształci  ich  w  zakresie  szeroko  pojmowanej  edukacji  artystycznej:

tworzenia  muzyki,  śpiewu,  tańca,  gry  na  instrumentach,  aktorstwa.  Tym  samym
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przygotowuje ich, aby swoją wiedzą dzielili się z innymi – rozprzestrzeniając wiedzę na temat

tego, jak ważny jest rozwój dziecka, właśnie w aspekcie sztuki, ucząc szacunku,  tolerancji

i  zrozumienia wobec różnorodnych kultur, przełamując bariery komunikacyjne, odnajdując

nieodkryte  jeszcze  talenty  i  budząc  w  innych  tę  ciekawość  świata,  którą  tylko  edukacja

artystyczna  może  obudzić.   Członkowie  Young  Americans  właśnie  w  ramach  kształcenia

młodzieży  przygotowali  ofertę  warsztatów,  z  którymi  podróżują  po  całym  świecie.  Na

zajęciach  tych  uczniowie  zapoznają  się  z  technikami  wokalnymi,  podstawami  tańca,

improwizacjami  komediowymi,  ruchem  scenicznym,  a  także  technicznymi  aspektami

przygotowywania przedsięwzięć artystycznych: oświetleniem sceny i dźwiękiem. Warsztaty

te były, są i  zawsze będą warte każdego nakładu pracy, ponieważ wartości, jakie niosą ze

sobą, są dla naszych uczniów nieocenione. Nie tylko pozwalają im odkryć nowe możliwości,

rozwinąć  się  artystycznie,  ale  przede  wszystkim  pozwalają  im  złamać  bariery  językowo-

komunikacyjne  i  kulturowe,  a  także  poszerzyć  ich  horyzonty  i  otworzyć  się  na  świat  w

zupełnie inny sposób.

13.W dniu 13 października 2017 roku  zaprosiłem na uroczyste spotkanie z okazji Dnia Edukacji

Narodowej  wszystkich  pedagogów,  pracowników  obsługi  oraz  emerytów  z  terenu  naszej

gminy.  W  swoim wystąpieniu  serdecznie  podziękowałem  za  ogrom  pracy  dydaktyczno  –

wychowawczej  i  trud  włożony  w  kształtowanie  młodego  pokolenia.  Podziękowania

skierowane zostały również  do emerytów oraz osób nie będących nauczycielami, a praca

których  związana  jest  i  była  z  kształtowaniem  edukacji  na  terenie  naszej  gminy.

Wyróżniającym się w pracy  dyrektorom oraz nauczycielom    wręczyłem listy gratulacyjne

wraz  z  nagrodami  pieniężnymi.  Spotkanie  było  również  znakomitą  okazją  na  uroczyste

wręczenie aktów mianowania trzem naszym nauczycielom tj.  Pani Grażynie Mierzwa, Pani

Joannie Dominik-Strawa oraz Pani  Magdalenie Szwerkolt-Chodzyńskiej. Gratulacje i życzenia

nie  ominęły  również  nauczycieli,  którzy  to  w  okresie  wakacji  letnich  uzyskali  najwyższy

stopień  awansu  zawodowego  nauczyciela  dyplomowanego,  a  byli  to  Pani  Katarzyna

Ratajczak, Pani Arleta Twarowska, Pani Renata Ławińska, Pani Ewelina Kiedrowska oraz Pan

Roland Magdziarz. Obecni  na spotkaniu emeryci  otrzymali bardzo gorące podziękowanie  za

ogrom pracy, który włożyli w kształtowanie oświaty w naszej gminie. Miłym uzupełnieniem
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spotkania  w tak znakomitym gronie był  występ zespołu instrumentów dętych z Poznania.

W  tym  samym  dniu  swoje  święto  obchodzili  także  pedagodzy  w  Szkołach  im.  I.  J.

Paderewskiego  prowadzonych  przez  Edukację  Lubasz.   Wszystkim  nauczycielom  i

pracownikom szkoły jeszcze raz składamy bukiet najpiękniejszych życzeń.

14. W Wieleniu odbyły się Mistrzostwa Powiatu w Sztafetowych  Biegach Przełajowych. Naszą

gminę reprezentowały trzy sztafety, dwie w kategorii wiekowej 2006 i młodsi oraz jedna w

rocznikach  klas  gimnazjalnych.  Bardzo  dobrze  zaprezentowała  się  sztafeta  chłopców  w

młodszej kategorii wiekowej, która zajęła drugie miejsce w swoim biegu. Szkołę Podstawową

 Lubasz reprezentowali: Cichorek Fabian, Hanelt Aleksander, Kotliński Ksawery, Oelke Kacper,

Polcyn Igor, Prokopiuk Kacper, Sosnowski Antoni, Stachowski Hubert, Wernicki Adam i Graj

Bartosz.   Pozostałe sztafety zajęły w swoich kategoriach następujące miejsca: dziewczęta V

miejsce w kategorii wiekowej 2006 i młodsi oraz chłopcy IV w kategorii klas gimnazjalnych.

Gratulujemy i życzymy dalszych sukcesów.

15. 14 października  2017r.  w Krzyżu odbyły  się  Mistrzostwa  Powiatu Szkół  Podstawowych w

Drużynowym Tenisie Stołowym. Nas reprezentowały zespoły w składzie: dziewczęta- Daria

Mikołajewska, Kalina Żaczek oraz zespół chłopców – Maciej Wernicki i Stanisław Stróżyński.

W  wyniku  rozegranych  spotkań  drużyna  chłopców  zajęła  3  miejsce,  a  zespół  dziewcząt

uplasował  się  na  2  pozycji  w  turnieju  zapewniając  sobie  awans  na  Mistrzostwa  Rejonu

Pilskiego.  Warto  nadmienić,  że  nasi  tenisiści  są  wychowankami  Uczniowskiego  Klubu

Sportowego przy PSP Lubasz, gdzie trenują pod okiem Bartłomieja Turka. Także gratulujemy

zawodnikom i życzymy dalszych sukcesów.

16.Miód jest wysoce cenionym środkiem leczniczym. Jego właściwości były już znane w bardzo

odległych czasach. Jako lek stosowany był przez starożytnych Rzymian, Greków, Asyryjczyków,

Egipcjan i inne narody. Te cechy miodu zainspirowały lubaskich seniorów do zorganizowania

jesiennego  spotkania  pod  hasłem:  miód  jest  dobry  na  wszystko.  Na  miejsce  biesiady,

przygotowanej wspólnie przez  Lubaską Radę Seniorów, Towarzystwo Seniorów SŁONECZKO i

Radę  Sołecką  wsi  Sokołowo,  wybrano  salę  wiejską  w  Sokołowie.  Zabezpieczenia

gastronomicznej części imprezy podjęła się  pani Janina Niewald z grupą sokołowskich kobiet,
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oprawę  muzyczno-taneczną  zapewnił  zespół  ECHO-BEND  z  Goraja.  Imprezę  rozpoczęto

koncertem zespołu śpiewaczego Jednorożec oraz solowymi występami młodych wokalistów:

Katarzyny  Macyszyn i  Sebas[ana  Pawlaczyka.  Piękną  prelekcje  o  pszczołach i  sposobach

pozyskania  miodów nektarowych i  innych opowiedział  pan Czesław Polarczyk,  miejscowy

posiadacz pasieki i znawca pszczelich zwyczajów.

17.W  Połajewie  odbyły  się  Mistrzostwa  Powiatu  w  Drużynowym  Badmintonie  Szkół

Podstawowych.  Bardzo  dobrze  w  swoim  debiucie  zaprezentowały  się  uczennice  Szkoly

Podstawowej  Lubasz  zajmując  w  zawodach  2  miejsce.  Aleksandra  Helwich  i  Klaudia

Białkowska  zapewniły  sobie  tym  samym  awans  do  zawodów  rejonowych.  W  kategorii

chłopców Kacper Oelke i Hubert Stachowski po zaciętych i wyrównanych meczach uplasowali

się na 4 miejscu.

18. W ostatnią sobotę tradycyjnie sołectwo Dębe zorganizowało Święto Plonów. Tegorocznym

gospodarzem uroczystości była Pani Kamila Graj  i Pan Piotr Kosicki. To piękna tradycja, której

kultywowanie  zainicjował były  już sołtys  a dziś radny Pan Kazimierz Wicher.  Obecna Pani

sołtys Natalia Kosicka pieczołowicie dba o zachowanie tej tradycji we wsi.

19. W dniu 22 października w naszym lubaskim sanktuarium po raz dwudziesty trzeci została

odprawiona uroczysta msza św. hubertowska połączona z 35-  tym jubileuszem powstania

zespołu  trębaczy  Myśliwskich  Zespołu  Szkół  Leśnych  w  Goraju  .  Uroczystą  mszę  świętą

celebrowało czterech kapłanów : ksiądz Bogdan Spychaj proboszcz parafii pw. Matki Bożej

Pocieszenia  w  Wyszynach,  ksiądz  kanonik  Eugeniusz  Lijewski  kapelan  wielkopolskich

myśliwych oraz ks. kanonik Symplicjusz Nowak emerytowany proboszcz naszej parafii i ks.

kanonik  Andrzej  Magdziarz  obecny  proboszcz  parafii  pw.  Narodzenia  Najświętszej  Marii

Panny Królowej Rodzin w Lubaszu. Ołtarz kościoła został odświętnie udekorowany, a we mszy

uczestniczyły  poczty  sztandarowe,  w  tym  nowo  ufundowany  sztandar  Koła  Łowieckiego

„SŁONKA”.  Uroczystości  związane  z  jubileuszem zespołu  trębaczy  odbyły  się  w  gorajskiej

szkole. Jubilatom życzymy dalszych wielu sukcesów ,a członkom prywatnie wiele zdrowia."

Do informacji Wójta Gminy uwag nie było
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Ad. 2 .Przedstawienie uchwał odnośnie stawek podatku i opłat lokalnych

Ad.   2.1. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości   

Projekt  uchwały  przedstawiła  Arleta  Przybył.  Uchwała  określa  wysokość  stawek  podatku  od

nieruchomości obowiązujące od 1 stycznia 2018 roku w następującym podziale: grunty, budynki lub

ich części, budowle. Różnicując wysokość stawek Rada Gminy kierowała się m. in. Przeznaczeniem

i sposobem wykorzystywania gruntu czy budynku, a także rodzajem prowadzonej działalności.

Pani Arleta projekt uchwały odczytała

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 308 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   2.2.obniżenia ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do obliczenia podatku rolnego   

Projekt  uchwały  przedstawiła  Arleta  Przybył.  Uchwała  określa  wysokość  ceny  żyta,  która  będzie

podstawą do dokonania wymiaru podatku rolnego od 1 stycznia 2018 roku. Została ona obniżona

o kwotę 6,49  zł  za 1dt w stosunku do ogłoszonej przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego

(52,49 zł za 1dt) tj. do kwoty 46,00 zł za 1dt. Pani Arleta projekt uchwały odczytała

Kazimierz Wicher – uzgadnialiśmy już tą stawkę na Komisjach i uzgodniliśmy 46 zł, pozwoliłem się

zapoznać ze stawkami gmin ościennych i nasza jest najniższa w powiecie, oprócz Połajewa i Drawska

– średnio podniesiono je o 2% przy inflacji 2,3  i tak: Czarnków – stawka 52 zł, Trzcianka – 49 zł,

Wieleń 52 zł. Uważam, że podniesienie podatku o złotówkę tak jak proponował Wójt powinno być.

Inwestycje, które robimy w gminie potrzebują nakładów, skądś trzeba te środki wziąć. Nie jest to tak

dużo, żeby rolnicy nie dali rady.  Wcześniej było spotkanie z Rada ds. rolnictwa i wszyscy uzgodnili na

47 zł. Mam jeszcze pytanie do Przewodniczącego Komisji Rolnictwa czy w roku bieżącym zbiory były

gorsze, aniżeli w ubiegłym roku? (myślę, że jest najbardziej zorientowany czy jest naprawdę tak źle?) 

Józef Cichorek – prawdę mówiąc jestem rencistą. Natomiast gdybym mówił, że zbiory są gorsze to

bym  skłamał.  Są  natomiast  wymoknięcia  –  może  nie  u  wszystkich.  Natomiast  są  prowadzone
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inwestycje  (m.inn.  place  zabaw  ),  dlatego  tez  uważam,  że  podatek  powinien  być  ustalony  na

poziomie 47 zł. Przychylam się do tej propozycji i będę głosował za 47 zł. 

Marek Wicher – faktycznie było tak, że głosowanie na komisji prawie się równoważyło. Nie mam nic

do rolników bo to bardzo trudna praca. Chcę jednak poprzeć Pana Kazia bo jeżeli  chcemy robić

inwestycje, zgłaszamy wnioski (ja również)  to musimy mieć na to pieniądze.  Rolnicy dostają dotacje

unijne do każdego hektara, dostają dotacje do paliwa. Rolnicy są zwolnieni z podatku przez kilka lat

jeżeli zakupią ziemię, dlatego trochę byłoby nie tak  w stosunku do innych – jeżeli podnosimy podatki

od działalności gospodarczej – można by przeprowadzić symulację i porównać podatki (np. 100m2

hali i 100ha gruntu rolnego). Popieram wniosek przedmówców i będę głosował za stawką 47 zł za dt.

Marek  Zieliński   - jeżeli  uważacie,  że  tak  dobrze  w rolnictwie  to  zapraszam do  pracy  –  trochę

popracować, powąchać. Rozumiem, że są potrzeby finansowe bo są różne inwestycje na które są

potrzebne pieniądze, ale cena kwintala żyta wg statystyki się nie zmieniła, zmieniła się o 5gr, czyli

0,1% a chcemy podnieść o 1 zł, czyli 2,2%, dlatego uważam, że nie należy podwyższać ceny kwintala

skupu żyta, która jest podstawą ustalenia podatku rolnego na 2018 rok. Realnie rolnicy nie mają

więcej pieniędzy  w por]elu, a wręcz odwrotnie. Zgłaszam wniosek formalny,  aby utrzymać cenę

skupu żyta na poziomie 46 zł za kwintal. 

Radni  w  dyskusji  doszli  do  wniosku,  że  wniosek  Pana  Marka  Zielińskiego  jest  zbędny  bo

proponowana stawka w uchwale była 46 zł, dlatego Pan Marek swój wniosek wycofał. 

Kazimierz Wicher – to moja propozycja 47 zł to w budżecie około 10 tys- wszystko zależy od radnych

jak przegłosują. 

Marek  Wicher –  jak  będziemy  wyglądać  jako  radni.  Wszystkim  podnosimy  podatki,  tylko  nie

rolnikom. Zgłaszam wniosek formalny, aby stawka wynosiła 47 zł za kwintal  żyta.

Głosowanie nad wnioskiem formalnym (47 zł za kwintal żyta)  

Za- 10        Przeciw -4          Wstrzymujących się – 0

Pani Arleta odczytała jeszcze raz treść uchwały ze stawką 47 zł 

Za- 10        Przeciw -4          Wstrzymujących się – 0 
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Uchwała Nr XXXII/ 309 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   2.3. określenie wysokości stawek  podatku od środków transportowych   

Projekt  uchwały  przedstawiła  Arleta  Przybył.  Uchwała  określa  stawki  podatku  od  środków

transportowych  obowiązujące  od  1  stycznia  2018  roku  uwzględniając  ich  wysokość  w  zakresie

górnych granic kwotowych oraz zachowując stawki minimalne ogłoszone przez Ministra Finansów.

Ponadto  zastosowano  podział  ze  względu  na  rodzaj  środka  transportowego,  dopuszczalną  masę

całkowitą, liczbę osi, rodzaj zawieszenia i  liczbę miejsc do siedzenia. Pani Arleta projekt uchwały

odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 13                      Przeciw – 0     Wstrzymujących się – 1               (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 310 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   2.4. opłaty miejscowej  

Projekt  uchwały  przedstawiła  Arleta  Przybył.  Uchwałą  wprowadza  się  opłatę miejscową od osób

fizycznych  przebywających okresowo  w celach wypoczynkowych,  zdrowotnych  lub turystycznych

w miejscowościach Lubasz,  Dębe i  Goraj.  W/w wsie zostały  uznane uchwałą nr XV/160/08 Rady

Gminy  w Lubaszu  z  dnia  13  listopada  2008  r.  jako  miejscowości,  w  których  pobiera  się  opłatę

miejscową  ponieważ  spełniają  minimalne  warunki  określone  w  Rozporządzeniu  Rady Ministrów

z dnia 18 grudnia 2007 roku w sprawie określenia minimalnych warunków jakie powinny spełniać

miejscowości, w których można pobierać opłatę miejscową. Stawka obowiązująca do dnia wejścia

w życie niniejszej uchwały wynosiła 2,13 zł. Obecnie ustalono ją na poziomie 2,17 zł.

Pani Arleta projekt uchwały odczytała. 

Jacek Michalak - zapytał, dlaczego opłata nie obowiązuje w innych miejscowościach na co Pani Arleta

odpowiedziała, że tylko te 3 miejscowości zostały wprowadzone w uchwale, o której wspominała.

Jeżeli  w  innych  miejscowościach  maiłaby  obowiązywać  opłata  należy  zmienić  zapisy  uchwały
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wprowadzającej  opłatę. Trzeba jednak pamiętać, że miejscowości muszą spełniać warunki określone

w rozporządzeniu. 

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 311 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.   Podjęcie uchwał w sprawie:  

Ad.3.1. zmiany statutu sołectwa Antoniewo, Bzowo – Goraj  i Nowina 

Projekt  uchwały  przedstawiła  Alicja  Kaźmierczak.  Przedmiotowa  uchwała  wprowadza  zmiany

w  załączniku  nr  1  statutów  sołectw  Antoniewo,  Bzowo –  Goraj  i   Nowina,   gdzie  zapisane  są

nieruchomości  przekazane  sołectwu  w  użytkowanie.  W  załącznikach   dopisano  działki  237/1

położoną  w  Nowinie,  działkę  18/1  położoną  w  Antoniewie  oraz  działkę  136/6  położoną

w miejscowości  Bzowo (obręb Goraj).  Działki  te stanowią własność mienia  komunalnego Gminy

Lubasz. W przyszłości mieszkańcy sołectw chcieliby na niniejszych gruntach wykonać place zabaw

dla najmłodszych mieszkańców.  Pani Alicja projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 312 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.2. nieodpłatnego nabycia działki 295/4 położonej w obrębie wsi Krucz  

Projekt uchwały  przedstawiła  Alicja  Kaźmierczak.  Działka będąca przedmiotem uchwały  położona

jest  w  Kruczu.  W  ewidencji  gruntów  oznaczona  jest  jako  droga.  Działka  powstała  w  latach

poprzednich w wyniku podziału gruntu. Stanowi dojazd do zabudowanych nieruchomości w związku

z czym należy dokonać nieodpłatnego jej nabycia.Pani Alicja projekt uchwały odczytała.

 Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 
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Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 313 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  3.3.  stwierdzenia   przekształcenia  sześcioletniej  Publicznej  Szkoły  Podstawowej  im.  Marii

Dąbrowskiej  w  Miłkowie  w  ośmioletnią  Publiczną  Szkołę  Podstawową  im.  Marii  Dąbrowskiej  w

Miłkowi

Projekt  uchwały  przedstawił   Ryszard Bilski.  Zgodnie  z  założeniami  reformy edukacji,  z  dniem 1

września  2017  r.   dotychczasowa  sześcioletnia  szkoła  podstawowa  staje  się  ośmioletnią  szkołą

podstawową.  Organy  stanowiące  jednostki  samorządu  terytorialnego   zobowiązane  są  do

stwierdzenia tego przekształcenia w drodze uchwały. Ryszard Bilski projekt uchwały odczytał.

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 314 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.4.  stwierdzenia  przekształcenia sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej im. Batalionu

Spadochronowego   I  Armii  Wojska  Polskiego  w  Lubaszu    w  ośmioletnią  Publiczną  Szkołę

Podstawową im. Batalionu Spadochronowego  I Armii Wojska Polskiego w Lubaszu  

Projekt  uchwały  przedstawił   Ryszard Bilski.  Zgodnie  z  założeniami  reformy edukacji,  z  dniem 1

września  2017  r.   dotychczasowa  sześcioletnia  szkoła  podstawowa  staje  się  ośmioletnią  szkołą

podstawową.  Organy  stanowiące  jednostki  samorządu  terytorialnego   zobowiązane  są  do

stwierdzenia tego przekształcenia w drodze uchwały. Ryszard Bilski projekt uchwały odczytał

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 315 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.5. przyjęcia Programu Ochrony Środowiska do 2020 roku  

Projekt uchwały przedstawił Andrzej Żaczek. Program Ochrony Środowiska dla Gminy Lubasz do roku

2020  został  opracowany  zgodnie  z art.  17  ustawy  z  dnia  27  kwietnia  2001  r.  Prawo  ochrony

17



środowiska, uwzględniając część strategii „Bezpieczeństwo Energetyczne i Środowisko” dotyczących

ochrony środowiska. Jest on podstawowym dokumentem koordynującym działania na rzecz ochrony

środowiska  na  terenie  gminy.  Zawiera  cele  i zadania,  które  powinna  realizować  gmina  w  celu

ochrony środowiska w swoich granicach administracyjnych. 

Podstawowym celem sporządzania i uchwalania Programu Ochrony Środowiska jest realizacja przez

jednostki  samorządu  terytorialnego  polityki  ochrony  środowiska  zbieżnej  z  założeniami

najważniejszych  dokumentów  strategicznych  i  programowych.  POŚ  stanowi  podstawę

funkcjonowania  systemu  zarządzania  środowiskiem  spajającą  wszystkie  działania  i dokumenty

dotyczące ochrony środowiska i przyrody na szczeblu JST.

Zakres  i  stopień  szczegółowości  Prognozy  oddziaływania  na  środowisko  Programu  Ochrony

Środowiska dla Gminy Lubasz do roku 2020 wynika z art. 51 ust. 2 ustawy z dnia 3 października

2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie

środowiska  oraz  o  ocenach  oddziaływania  na  środowisko  i  został  uzgodniony  z  Regionalnym

Dyrektorem Ochrony Środowiska w Poznaniu (pismo z dnia 13 kwietnia 2017) oraz Wielkopolskim

Państwowym Wojewódzkim Inspektorem Sanitarnym (pismo z dnia 10 kwietnia 2017). Projekt POŚ

wraz z jego prognozą oddziaływania na środowisko został również poddany opiniowaniu przez ww.

organy. 

Wójt  Gminy  Lubasz,  zgodnie  z  art.  39  ww.  ustawy,  zapewnił  możliwość  udziału  społeczeństwa

w opracowywaniu  POŚ  i  Prognozy  podczas  konsultacji  społecznych.  W terminie  21  dni  od  daty

podania do publicznej wiadomości obwieszczenia o rozpoczęciu procesu opiniowania społecznego

przedmiotowych  dokumentów  tj.  od  22  sierpnia  2017  r.,  nie wniesiono  uwag  i  wniosków  do

projektów POŚ i Prognozy. Pan Andrzej projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 316 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.6. zmian w budżecie gminy 2017 rok  
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Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Renata Fąferek. Zmiany dotyczą:

W zakresie dochodów: - zwiększenie dochodów z tytułu:

1. zaliczki  na  projekt  pn.’Uregulowanie  gospodarki  wodno-ściekowej  w  gminie  Lubasz”  –

(budowa kanalizacji w ul. Kolejowej w Lubaszu ) – 97.322,00 zł,

2. zaliczka  na  realizację  projektu  pn.’Modernizacja  i  adaptacja  oraz  wyposażenie  budynków

szkolnych w Gminie Lubasz” – 301.856 zł, 

3. zwiększenia dochodów z tyt. wpływów stołówki szkolnej - 40.000 zł,

4. skorygowania wartości projektu unijnego „Rozbudowa przedszkola Bajka w Lubaszu” o  1 zł,

zwiększając  jednocześnie pozycję wydatków majątkowych tej inwestycji,

5. zwiększenie dochodów za wynajem Sali wiejskiej w Stajkowie o 150 zł z przeznaczeniem na

wydatki na świetlicę,

6. refundacja  kosztów  pracownika  interwencyjnego  GZOSZIP  z  przeznaczeniem  na  wydatki

osobowe – 3.492,00 zł

7. z  tyt.dotacji  celowej  na  realizację  programu  wieloletniego  Pomoc  państwa  w  zakresie

dożywiania–zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego z dnia 11.10.2017r. – 17.902 zł,

8. z tyt.dotacji  celowej przeznaczonej na dofinansowanie wypłat  dodatków miesięcznych dla

pracowników socjalnych zatrudnionych w pełnym wymiarze czasu pracy, realizującego pracę

socjalną  w środowisku w roku  2017 –  zawiadomienie  Wojewody Wielkopolskiego z dnia

18.10.2017 r.  9.000 zł 

W zakresie wydatków:

- zmniejszenie limitu wydatków z:

1)pozycji dotacji do Edukacji, do publicznych i  niepublicznych przedszkoli łącznie o 91.000 zł,

2)inwestycji Urządzenie przestrzeni publicznej – 10.000 zł,  

3)utrzymania budynków komunalnych – 1.200 zł,

4)pozycji dotyczącej opracowania programu rewitalizacji gminy – 22.100 zł,
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5) pozycji inwestycji Rozbudowy przedszkola Bajka  -1.000 zł,

6) pozycji Montaż ogrodzenia placu zabaw w Klempiczu – 15.000 zł,

7) pozycji Opracowanie dokumentacji pod place zabaw – 5.400 zł,

8)pozycji  Budowa  drogi  Miłkowo-Stajkowo  (FS  Stajkowo)  z  przeznaczeniem  na  wydatki

Funduszu Sołectwa Stajkowo – 14.000 zł

 - zwiększenie limitu wydatków na: 

1) wydatki oświatowe ( wynagrodzenia i pochodne ) – 531.178 zł,   

2) urządzenie placu zabaw w Bzowie b.gminy – 6.600 zł,

3)remont świetlicy wiejskiej w Klempiczu – 15.000 zł,

4) wycinka drzew z parku gminnego – 22.100 zł,

5) badania OSP – 1.200 zł,

6) ekwiwalenty OSP – 1.300 zł,

7) utwardzenie placów w Lubaszu – 5.000 zł, 

8) gazyfikację gminy – 2.500 zł.

Ponadto wprowadza się zmiany w planach finansowych jednostek budżetowych oraz sołectw. 

Wszystkie zmiany budżetu objęto załącznikami nr 1-8 do uchwały.

Pani Skarbnik projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 13 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 317 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

3.3.zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2017-2030 
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Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej polegają

na dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów i wydatków do wartości

zawartych w budżecie gminy, po wprowadzonych zmianach  zarządzeniem nr 96/2017 Wójta Gminy

Lubasz  z  dnia  29  września  2017r.,  zarządzeniem  nr  101/2017  Wójta  Gminy  Lubasz  z  dnia  12

października  2017r uchwałą  nr  XXXII/318/17 Rady Gminy Lubasz z dnia 26 października 2017r.

Dokumentami  tymi  zwiększono  dochody  ogółem  o  944.910  zł,  w  tym  dochody  majątkowe  o

399.179 zł  – z dofinansowania ze środków unijnych na programy tzw.twarde  pn.”Modernizacja i

adaptacja  oraz  wyposażenie  budynków  szkolnych  w  Gminie  Lubasz”  oraz  program  pn.

„Uregulowanie  gospodarki  wodno-ściekowej w Gminie  Lubasz”.  Dochody  bieżące  zwiększono  o

545.731 zł,  głównie z tytułu dotacji  celowych .  Wydatki ogółem zwiększyły się również  o kwotę

944.910  zł.,  w  tym  wydatki  majątkowe  zwiększyły  się  o  kwotę  33.936  zł  ,  a  wydatki  bieżące

zwiększyły  o kwotę 910.974 zł. 

Łączny plan dochodów budżetu gminy , po zmianach, na dzień  26 października  2017r. ukształtował

się na poziomie  35.600.808,54 zł, w tym dochody bieżące 32.106.109,54 zł  i dochody majątkowe

3.494.699,00 zł.

Łączny plan wydatków  budżetu gminy ,  po zmianach,  na dzień 26 października   2017r.  wynosi 

39.947.800,94 zł, w tym wydatki bieżące  31.328.172,25 zł  i wydatki majątkowe  8.619.628,69 zł.  

Przychody  budżetu gminy  nie uległy zmianie  i wynoszą  6.598.837,40 zł.  

Ponadto  umniejsza się limity kwot  planowanych na następujące inwestycje:

1.Urządzenie przestrzeni publicznej    - 10.000 zł,

2.Rozbudowy przedszkola Bajka w Lubaszu   – 999 zł,

3. Budowę  drogi Miłkowo-Stajkowo  (dokumentacja)  - 14.000 zł, 

a zwiększono limity kwot planów na :

1.utwardzenie placów -5.000 zł,

2.gazyfikacja gminy – 2.500 zł. 

Kwota deficytu budżetu nie uległa zmianie  i  wynosi 4.346.992,40 zł.  Planowana kwota długu na

koniec 2017r.kształtuje się na poziomie 15.420.249,63zł. 

Wykaz przedsięwzięć do WPF (załącznik nr 2) został uaktualniony w zakresie wydatków majątkowych

o kwoty wprowadzone uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy 2017r. tj. 
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1)Rozbudowa  przedszkola  Bajka  w  Lubaszu  -  zmniejszono  limit  2017r.  do  faktycznego

wykonania (zadanie zakończone) ,

2)Urządzenie przestrzeni publicznej (zmniejszono limit) - o 10.000 zł,

3)Budowę drogi Miłkowo-Stajkowo (dokumentacja – zmniejszono limit )- o 14.000 zł,

4)Utwardzenie placów w Lubaszu- zwiększono limit o 5.000 zł,

5)Budowa gazyfikacji gminy – zwiększono limit 2017r. o 2.500 zł.

Pani Skarbnik projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 13 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 318 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4  . Interpelacje i zapytania radnych.  

Marek Wicher    –   mam pytanie. Tam w parku,  chyba pół roku temu była wycinka.  Część drewna

została sprzedana, ale trochę tam zostało. To leży, nie wiem czy ma to zgnić – lepiej może wziąć do

gminy i pociąć bo zgnije i nic z tego nie będzie. To jest tam jak się jedzie w kierunku Portusa, po

lewej stronie. Tego dużo nie ma, ale leży i pogarsza wizerunek. 

Marek Wicher   –    wczoraj byłem w Bzowie i widziałem, że ładnie jest grodzony teren pod plac zabaw

dla dzieci. Zauważyłem, że są tam drzewa, które mają suche konary, dlatego proponuję sprawdzić

zanim plac będzie udostępniony dzieciom czy jakaś gałąź nie powinna być obcięta, żeby nie spadła

na dzieci  

Marek Wicher   –   podziękowałem już przed sesją Prezesowi za wymianę pojemnika na ul. Kościelnej

w Lubaszu. Zaznaczył, że wniosek był na zebraniu, żeby pojemniki na odpady i na odzież przestawić

w inne miejsce bo psują wizerunek – przypomina tylko, żeby nie przegapić.   

Marek Wicher   –   zgłaszałem wniosek dotyczący studzienek kanalizacyjnych. Dostałem odpowiedź, że

będzie komisja, która dokona przeglądu wszystkich, w tym tej na ul. Winiary. Kilka osób mi mówiło,

że komisja była i chodziła, ale chciałbym wiedzieć czy z tą studzienką będzie tam coś robione czy nie.
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Marek Wicher   –    między sesjami oddałem wniosek do Urzędu. Korzystając z okazji, że jest Pan Bilski

informuję, że ulicą Pogodną jeżdżą autobusy szkolne, a tam jest  ograniczenie tonażu do 12 ton.

Autobusy szkolne nie powinny tą ulicą jeździć bo szkoda by było, żeby ją zdewastowały. 

Jacek  Michalak –  chciałbym  podziękować  Gminnemu  Ośrodkowi  Pomocy  Społecznej  za

zorganizowanie  i  przeprowadzenie  badań  profilaktycznych  dla  mężczyzn.   Było  spore

zainteresowanie, dlatego liczę, że w następnych latach również takie badania będą przeprowadzane.

Poprosił, by dotrzeć do większego grona panów. Zwrócił uwagę, że mężczyzn trzeba zachęcić.

Józef Cichorek  - podziękował Radzie Gminy i Wójtowi  za piękny   parking  w Prusinowie, w  centrum

wsi.  

Kazimierz Wichr – stwierdził, że rozumie Pana Marka, że może te autobusy psują tą drogę,  ale ma

pytanie czy autobus szkolny ma alternatywę jazdy inną trasą? Może powinien wskazać, którą ulicą

powinien jeździć. 

Marek Wicher – następna ul. Kwiatowa jest o wyższym tonażu i tam może jechać – 100 metrów dalej

Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca powiedziała, że zestawienie wniosków radni otrzymali  przed sesją.  Wobec braku

uwag w tym punkcie przeszła  do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje.

Dyrektor GOK – Szymon Szwed  - zaprosił na inaugurację Roku Kulturalnego. W związku z tym, że

udało  się  wprowadzić  nagrodę  przez  Lubaskie  Towarzystwo  Kultury  w  kategoriach  wydarzenie,

organizacja, grupa lub firma, ludzie którzy organizują ludzi, rozwijają pasję 16 listopada pretendenci

otrzymają swoje statuetki. Poprosił by sołtysi i radni  wskazali osoby do wyróżnienia  na załączonej

kartce  -  po  trzy  propozycje.  Zwrócił  uwagę,  że  największą  wartością   tej  nagrody  to  ludzie,

mieszkańcy gminy, którzy wskazują  wydarzenia i  organizacje czy grupę do wyróżnienia. Wskazują

ludzi   którzy maja być taką statuetka uhonorowani. Przy wyjściu rozda kartki do wypełnienia  i liczy,

że wrócą one  w formie anonimowej lub  zaprasza do odwiedzenia GOK.   

Następnie zachęcił  wszystkich  i  zaprosił,   aby skorzystać w dniu  03 grudnia  z rozrywki  -  Kabaret

Ranczo  będzie  występował   na  hali  sportowo  –  widowiskowej.     Wójt  zapewnił,  że  część
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pracowników  w  ramach  poprawy  nastrojów   wyśle  na  kabaret,  aby  poprawić  nastroje.  Zwrócił

uwagę, że dwa razy do roku takie wydarzenia są organizowane, ale okazuje się, że znaczna część

korzystających jest spoza gminy, a przecież organizują przede wszystkim te wydarzenia  dla naszych

mieszkańców.  

 Romuald Gasperowicz – zwrócił uwagę, że GZK otrzymało zgodę na wywóz odpadów z jednego

poletka. Zapytał  ile spółka takich poletek posiada bo z tego co jemu wiadomo zostały opróżnione

wszystkie cztery 19 sierpnia.

 Romuald Gasperowicz –  odpowiedź, którą otrzymałem pisemnie na moje pytanie -  awaria na SUW-

ie w Stajkowie miała miejsce już od lipca br. Nieszczelność studni była już w lipcu o czym Prezes na

pewno wie  lub  nie  wie.  Dziwię  się,  że  powiadomił  Pan dopiero  Sanepid   28 sierpniu  o  awarii,

nieszczelności studni w Stajkowie. Jest to dla mnie trochę niejasne i bulwersuję się tym faktem, gdyż

pracownicy  działali  tam.  Awarie  były  wcześniej,  była  przerwa  w  dostawie  wody  –  jak  się

dowiadujemy  Sanepid  nie  został  o  tym  powiadomiony  –  dopiero  po  interwencjach  –  po  tym

nieszczęsnym zatruciu wody bakteriami Coli . 

Romuald Gasperowicz – chciałbym również otrzymać informację czy w tamtym czasie wodociąg –

czy  skażenie  dotyczyło  studni  nr  2  czy  nr  1.  Wiem,  że  na  dzień dzisiejszy  jedna  ze  studni  jest

wyłączona  bo  przekracza  skrajnie  warunki  zgodnie  z  rozporządzeniem  Ministra  Zdrowia

o dostarczaniu   mieszkańcom wody zdatnej do picia.

Romuald Gasperowicz – otrzymałem odpowiedź, że spółka nie czyści, ani nie płucze wodociągów. Na

filmie, na  którym wypowiada się  Pani Dyrektor  Kościelska  takie  czynności  winno się  wykonywać

przynajmniej raz na kwartał czy raz w miesiącu. My dowiadujemy się, że nie ma ewidencji w ogóle

czy jest czyszczenie sieci. Ja zadałem pytanie dokładnie – kiedy była czyszczona studnia i całe sieci

wodociągowe. Moim zdaniem powinien być tutaj jakiś druk ścisłego zarachowania ( z tego co ja

pamiętam to takie druki były wykonywane)  

Romuald Gasperowicz – nie jest tak jak Pan mówił Prezesie na zebraniu, że dziwny traf, że kiedy się

zmienił  zarząd,  w  trym  okresie  odeszli  pracownicy  ze  Spółki   -  nie  zostali  zwolnieni,  złożyli

wypowiedzenie. Nie przyszedłem na zebranie jako pracownik, jako  sołtys - tylko jako mieszkaniec,
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obywatel  i  nie  życzyłbym sobie,  żeby łączyć  mnie  z  jakąś czynnością,    tym bardziej  niezgodną

z prawem 

Romuald  Gasperowicz –  chciałbym,  aby  dzisiaj  Pan  Prezes  mi  odpowiedział,  czy  opróżnił  pan

wszystkie cztery poletka, które znajdują się w Stajkowie - zgoda była na jedno   

Romuald Gasperowicz – chciałbym się dowiedzieć jaki był koszt montażu monitoringu na przystanku

bo dostałem też taką odpowiedź od Wójta. Chcę się dowiedzieć  kto go wykonał? Kto zatwierdził?

I czy nie znajduje się on na terenie prywatnym? Fajnie by było, żeby był online, żeby mogli wszyscy

to oglądać

Bogdan Han – czy by nie szło przenieść ten agregat, który stoi na bazie GZK na hydrofornię w miejsce

tego starego (tego starego wyrzucić)  Jak nie ma prądu wtedy jest problem i przeciąganie agregatu  

Bogdan Han – druga sprawa -  jak będą robić chodniki od Zielonej do Strumykowej, żeby ten kawałek

na ul. B. Chrobrego przy posesji 30 i 32 (koło Jahnsa)  wymienić bo tam nie idzie przejść, są same

kamienie 

Bogdan Han –wjazd do Lewiatana – po deszczach nie można przejść bo jest kałuża wody. Powinien

Rejon Dróg to podnieść 

Następnie  Przewodnicząca  poinformowała,  że  otrzymała  wnioski  drogą  email  od  Pana  P.G.  Nie

będzie ich odczytywała, tylko powie o co chodzi tak jak podaje w punktach:

1) informuje, ze nie otrzymał odpowiedzi w terminie na wnioski

2) dotyczy latarni na ul. Działkowej, które zostały zamontowane, ale nie swiecą. 

3) Pyta co się dzieje z system melioracji  na oś. Górczyn? - po każdych większych opadach w

piwnicach mieszkań zbiera się woda. 

4) Prosi  o wyjaśnienia jakości wosdy w Lubaszu 

5) zadaje pytanie dlaczego wybudowany niedawno parking za supermarketem na ul. Chrobrego

jest zamknięty. 

6) Kiedy pojawią się nowe tabliczki z nazwami ulic na oś. Górczyn? 
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6. Kiedy pojawi  się  gazociąg na oś.  Górczyn oraz  swiatłowód (zwraca uwagę,  że  urzadzenia

pojawiaja się prawie wszędzie tylko nie na Osiedlu Górczyn i prosi o odczytanie wniosków na

najbliższej sesji) 

przewodnicząca zwróciła uwagę, że w sprawie gazu i światłowodu toczą się rozmowy i trudno będzie

udzielić jednoznacznej odpowiedzi – kiedy to będzie zrobione. 

Prezes Gminnego Zarządu ZOSP RP Stanisław Herman  – zaapelował, aby przypomnieć mieszkańcom

o  konieczności  czyszczenia  kominów.  Rozpoczął  się  już  sezon  grzewczy  –  strażacy  kilka  razy

wyjeżdżają do akcji z tym związanych, dlatego żeby nie było niespodzianek poprosił o przypomnienie

mieszkańcom  o czyszczeniu kominów 

Romuald  Gasperowicz –  chodzi  o  sprawdzenie  kanalizacji  deszczowej  u  naszych  mieszkańców,

najlepiej  żeby  zrobiła  to  firma  zewnętrzną,  żeby  nie  było  niejasności  –  nikt  z  naszego  terenu.

Sprawdzić szczelność i uchybienia bo potężne hektolitry wody wpływają do kanalizacji  sanitarnej co

wiąże się z tym, że parametry ścieków odchodzą od norm i są problemy na oczyszczalni 

Wójt Gminy – powiedział, że wszyscy otrzymają odpowiedzi pisemne, ale rozpocznie może od końca.

Podziękował Prezesowi Gminnego Zarządu ZOSP  za przypomnienie związane z bezpieczeństwem

przewodów kominowych. Taka informacja ukaże się na stronie oraz zamieścimy taka informacje do

mieszkańców w najbliższym Biuletynie. Jeżeli chodzi o drewno, które znajduje się na terenie parku to

z  tego co wiem zostało ono już  sprzedane (jeszcze  sprawdzimy),  ale nie  odebranie,  dlatego nie

możemy nim dysponować.  Jeżeli chodzi o wjazd do Lewiatana wystąpiliśmy do właściciela sklepu o

jego poprawę, ponieważ zgodnie z przepisami utrzymanie zjazdów, wjazdów leży w ges[i właściciela

nieruchomości. Wniosek był już składany przez innego mieszkańca i  radnego Andrzeja Buśko.  W

kwes[i chodnika – tego czy innego odcinka to inwestorem jest Rejon Dróg w Czarnkowie. Kierownik

Mariusz  Remer  przychylnie  patrzy  na  Gminę  Lubasz  –  my  partycypujemy  w  kosztach  remontu

chodników. Można się przepychać, który odcinek jest gorszy, ale to zarządca ustala który odcinek

będzie  przebudowywany. Zaznaczył, że to nie koniec robót na chodnikach (w tym roku od Zielonej

do  Strumykowej;  od  firmy  Plastmet  do  Kościelnej  oraz  od  ul.  Kolejowej  do  Nowej)   będą  one

kontynuowane w następnych latach.  Zaznaczył, że podobnie jest z przebudową drogi – w tym roku

od Dębego do figury św.  Marka,  a w przyszłym roku do ul.  Kościelnej. Prowadzone są rozmowy
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z Marszałkiem,  aby ta przebudowa realizowana była w następnych latach na tej drodze. Po wizji

lokalnej na Bończy wnioskowaliśmy do WZDW, aby pogłębić tam rowy – od Lubasza do Miłkowa i aby

ten  odkład  przeznaczyć  na  wydzielenie  przestrzeni  pod  chodnik.  By  zapewnić  bezpieczeństwo

naszym mieszkańcom zadeklarowaliśmy pomoc w wykaszaniu poboczy tego odcinka drogi.  

Ad. 8 Zakończenie 

Przewodnicząca  podziękowała  wszystkim za  uczestnictwo  w  sesji.  Zaprosiła  wszystkich  na  drugą

część sesji, która odbędzie się 14 listopada br.  Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca

zamknęła I część obrad XXXII  sesji Rady Gminy Lubasz życząc wszystkim miłego popołudnia. 

Sesja zakończyła się o godz. 16:00

Protokołowała  Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad   Jacek Michalak  

Drugiej części sesji przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska – Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz.

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad.  1a      P  rze  wodnicząca  Rady  Gminy  na  podstawie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  08  marca

1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła  obrady II części  XXXII  sesji VII kadencji Rady Gminy

Lubasz. Stwierdziła, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych

jest 14 radnych (brak Hubert Szrama) i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.

Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta,  Skarbnika  i  Zastępcę Skarbnika.  Ponadto

powitał  Pana  Krzysztofa  Tomczyka  Prezesa  GZK,  druha  Stanisława  Hermana  Prezesa  Zarządu

Oddziału  Gminnego  OSP,  wszystkich  dyrektorów  naszych  jednostek  organizacyjnych,  sołtysów,

radnych oraz pozostałych przybyłych na sesję. 

Sekretarzem obrad  pozostał Pan Jacek Michalak,  którego radni wybrali na I części sesji.   

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,
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Przewodnicząca  stwierdziła,  że  porządek  obrad  został  radnym  doręczony.   Wobec  braku  uwag,

porządek  poddano  pod  głosowanie  i  przyjęto  jednogłośnie.  Porządek  obrad  przedstawia  się

następująco:  

1. Sprawy regulaminowe:

a) otwarcie, stwierdzenie qorum,

b)  przedstawienie porządku obrad.

2. Przedstawienie  założeń  do  projektu  budżetu  na  2018  rok   oraz   uchwalenie  Gminnego

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok  

3. Podjecie uchwał w sprawie:

3.1.  stwierdzenia   przekształcenia   Publicznej  Szkoły  Podstawowej  im.  Płk.  Franciszka

Bartoszka  w  Jędrzejewie  o  strukturze  organizacyjnej  I-III  w  ośmioletnią  Publiczną  Szkołę

Podstawową o strukturze organizacyjnej I-III

3.2.  stwierdzenia   przekształcenia  Publicznej  Szkoły  Podstawowej  w Kruczu o strukturze

organizacyjnej  I-III  w  ośmioletnią  Publiczną  Szkołę  Podstawową  w  Kruczu   o  strukturze

organizacyjnej I-III

3.3.  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  przedszkolach

prowadzonych przez Gminę Lubasz

3.4.  ustalenia  wysokości  wypłaty  ekwiwalentu  za  udział  w  działaniach  ratowniczych

i szkoleniu pożarniczym

3.5. zmiany uchwały nr XXXI/307/17 Rady Gminy Lubasz z dnia 28 września 2017r. dotyczącej

zaciągnięcia pożyczki  

3.6. zaciągnięcia kredytu 

3.7. zmian w budżecie gminy 2017r.

3.8. zmian w WPF

4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Wolne wnioski i informacje.

6. Zakończenie sesji

Ad.  1.  Przedstawienie  założeń  do  projektu  budżetu  na  2018  rok   oraz   uchwalenie  Gminnego

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok. 
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Założenia  do  budżetu  na  2018  rok  przedstawił  Wójt  Gminy.  Zaznaczył,  że  procedura  nad

opracowaniem planu budżetu została  przyjęta  w latach poprzednich uchwałą Rady Gminy.  Wójt

przedstawia propozycje do projekt budżetu i przyjmuje go zarządzeniem do 15 listopada każdego

roku po czym przekazuje Radzie Gminy.  

I DOCHODY 

Wysokość  dochodów  budżetowych  gminy  corocznie  szacowana  jest  na  podstawie  aktualnie

obowiązujących ustaw tj. przede wszystkim w oparciu o ustawę o dochodach jednostek samorządu

terytorialnego, o podatkach i opłatach lokalnych oraz o podatku rolnym i leśnym. Zgodnie z tymi

ustawami:

1) podstawą  waloryzacji  górnych  stawek  podatków  i  opłat  lokalnych  (  podatek  od

nieruchomości,  od  środków  transportowych,  opłaty:  targowa,  miejscowa,  od

posiadania psów) na 2018 r. jest wysokość inflacji za I półrocze 2017r. – w przypadku

br.  odnotowano  wzrost  wskaźnika  cen  towarów  i  usług  konsumpcyjnych  o  1,9  %

(komunikat Prezesa GUS z 11.07.2017r.),

2) średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających rok podatkowy służy

do wymiaru podatku rolnego na 2018r.  -  wynosi  ona 52,49 zł  za 1 dt  (komunikat

Prezesa GUS z 18.10.2017r.),

      Rada Gminy obniżyła ten wskaźnik na I części sesji i stawka wynosi 47 zł za dt

3) średnia  cena  sprzedaży drewna za  pierwsze  trzy  kwartały  2016r.  Jest  podstawą do

wymiaru podatku leśnego na 2018r. – wynosi 197,06 zł za 1 m3 (komunikat Prezesa

GUS z 20.10.2017r.)

Na podstawie podjętych już uchwał przez Radę Gminy w sprawie stawek podatkowych na 2018r. , na

terenie naszej gminy nastąpi wzrost stawek podatków i opłat lokalnych średnio o ok. 2 % . 

Stawka podatku rolnego (cena skupu żyta) wzrosła o 0,1 % w porównaniu do obowiązującej  na

2017r., a stawka podatku leśnego (cena sprzedaży drewna) wzrosła o 3,17 % .

Dochody ze sprzedaży mienia komunalnego planuje się przy uwzględnieniu zbycia trzech działek

budowlanych  –  w  Nowinie  i  Jędrzejewie  (nie  jest  tu  ujęta  i  nie  jest  oszacowana  1  z  działek

w Prusinowie). Ponadto zakłada się sprzedaż (ratalną) lokali mieszkalnych w Sokołowie. Prowadzone
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są  też  rozmowy  dotyczące  sprzedaży  III  etapu  gazyfikacji,  które  nie  zostały  tutaj  ujęte.

(renegocjujemy zawartą wcześniej umowę – do tej pory spółka odkupywała od nas wybudowany

gazociąg za 50% wartości  ne_o, a my proponujemy 80%. Był też zapis, który  oprócz % dotyczył

wartości – nie więcej niż. Wartość ta w II etapie wynosiła 166 tys, a obecnie proponują ponad 240

tys. Ale chcemy jeszcze negocjować, aby wartość za jaką od nas odkupią była jak najwyższa)  

Na podstawie podpisanych umów w sprawie dofinansowania ze środków unijnych (WRPO) przyjmuje

się  po  stronie  dochodów  planowane  dotacje  na  realizację  dwóch  projektów  inwestycyjnych  tj.

Uregulowanie gospodarki  wodno-ściekowej  w  Gminie  Lubasz  (budowa  oczyszczalni  ścieków)

i Modernizacja i adaptacja oraz wyposażenie budynków szkolnych w Gminie Lubasz, a także dwóch

projektów tzw. miękkich tj. Odnowa edukacji w gminie Lubasz i Zapraszamy do Bajki (są do koszty

związane z dodatkowymi zajęciami i dokształcaniem nauczycieli).

II WYDATKI 

1. Przy opracowaniu projektu ustawy budżetowej na rok 2018 r. przyjęto m.in., że:

a) prognozowany  średnioroczny  wskaźnik  cen  towarów  i  usług  konsumpcyjnych  wyniesie

102,3%,

b) średnioroczny wskaźnik wzrostu wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej w wysokości

100,0%,

c) wysokość  obowiązkowej  składki  na  Fundusz  Pracy  nie  ulegnie  zmianie  i  wynosić  będzie

2,45% podstawy wymiaru składek na ubezpieczenia emerytalne i rentowe.

2. Przy konstrukcji projektu budżetu Gminy Lubasz na 2018r. zakłada się:

a) wzrost o 5% wynagrodzeń nauczycieli od 1 kwietnia 2018 r. (skutki podwyżek zawiera część

oświatowa subwencji ogólnej na 2018r.),

b) podwyższenie wynagrodzeń pozostałych pracowników samorządowych o ok.6-7 % (będą tu

indywidualne rozmowy z dyrektorami poszczególnych jednostek organizacyjnych – podwyżki będą

od 01 stycznia 2018r.)

c) podwyższenie poziomu pozostałych wydatków o 2 %.
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3.Projekt  budżetu  winien  uwzględniać  przede  wszystkim  zobowiązania  wynikające  ze  spłaty  rat

kredytów, pożyczek i poręczeń oraz z zawartych umów dotyczących realizacji budżetu 2017r.

4.  W  ramach  zadań  inwestycyjnych  planuje  się  przede  wszystkim  projekty  w  oparciu

o dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej tj.:

1) uregulowanie  gospodarki  wodno-ściekowej  w  Gminie  Lubasz  –  projekt  o  nakładach

10.606.100  zł  (wydatki  ne_o).  Udział  unijny  wynosi  33,34%  ogólnych  nakładów  na

inwestycję.  

2) modernizacja i  adaptacja oraz wyposażenie budynków szkolnych w Gminie Lubasz –gdzie

udział pomocy WRPO wynosi 85% kosztów.

3)  budowa  miasteczka  ruchu  drogowego  oraz  placów  zabaw  w  gminie  Lubasz  (projekt

planowany  do  dofinansowania  ze  środków  unijnych  PROW  poprzez  LGD).  Pomoc  ma

wynieść 63,63 % ogólnych kosztów. Oczekujemy na podpisanie umowy. Tymczasem jednak

całość nakładów do sfinansowania tj. 413.029,04 zł jest po stronie budżetu gminy.

5. W ramach pozostałych wydatków inwestycyjnych zakłada się m.in.:

1) rozpoczęcie budowy wodociągu do wsi Krucz,inwestycja bardzo potrzebna dla mieszkańców,

ale bardzo tez duży jej rozmiar – ponad 15 km. Inwestycja jeszcze nie oszacowana, ale może to być

ponad 2miliony złotych.  Prace  projektowe trwają  –  są  trudności  z  uzgodnieniami,  ponieważ nie

wszędzie  uregulowane są sprawy własnościowe. Projekt  dotyczy stacji  w Kruczu,  Osiedla  Bartek,

Nadleśnictwa i  samego Krucza,  a także  wybudowań Krucza i  m. Kruteczek.  Temat dotyczy  także

modernizacji SUW-u w Stajkowie ponieważ z tej stacji przesyłana będzie woda, a likwidacji ulegnie

SUW Krucz.  

2) przebudowa dróg gminnych,

3) kontynuacja  budowy  oświetlenia  drogowego  w  gminie.  Do  tej  pory  wybudowaliśmy

oświetlenie w ulicy Promiennej, Działkowej, Ogrodowej, Polnej i  prace trwają w ulicy do Portusa

w Lubaszu. Wybudowano prawie w 50% oświetlenia w m. Dębe na nowych osiedlach – około 100

pkt. 
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4) rozbudowa  systemów  wodno-kanaliz.w  Gminie  Lubasz-(wodociąg  Santolena  w  ramach

WRPO – ogłoszono już przetarg),

5) przebudowa sieci kanalizacji sanitarnej ul. Stajkowska – występuje kolizja sieci kanalizacyjnej

z odbudową rowów przydrożnych – około 40 tys zł 

6) budowa boisk sportowo-rekreacyjnych (boisko w Lubaszu i Miłkowie),

7) zakup wiat  przystankowych (w tym roku  zakupiliśmy 5,  a w przyszłym zobaczymy na  ile

wystarczy  środków  –  planujemy  5-7).  Wójt  zaznaczył,  że  są  to  przedsięwzięcia  zwiększające

bezpieczeństwo,  chodzi  jeszcze  o  budowę chodników i  prawidłowe oznakowanie  nieruchomości.

Numer na budynku to sprawa właściciela, ale tabliczki kierunkowe z numerami nieruchomości to

sprawa gminy, co jest realizowane od kilku lat. 

Realizacja wymienionych wyżej projektów unijnych oraz pozostałych zadań inwestycyjnych będzie

możliwa  pod  warunkiem uzyskania  faktycznej  pomocy  unijnej  oraz  pomocy  w formie  kredytów

i pożyczek. Oprócz tych inwestycji gmina będzie realizowała Wieloletni Plan Inwestycyjny – będziemy

ubiegać się o środki na rozbudowę budynku przy ul. Podgórnej, który ma służyć kulturze i strażakom.

6. Finansowanie sołectw w 2018r. odbywać się będzie na niezmienionych zasadach poprzez Fundusz

Sołecki  oraz ze środków pochodzących z zagospodarowania mienia przekazanego w użytkowanie

statutami  wsi.  Zaznaczył, że w budżecie gminy na fundusz 2018 roku wyodrębniono  316.695zł,

a w 2017  255.647 zł co oznacza, że jest to duży wzrost. Zwrócił uwagę, że sołectwa przeznaczają

znaczna  część(choć  nigdy  to  nie  jest  za  dużo)  na  inwestycje  za  co  serdecznie  sołectwom

podziękował.  Mnóstwo  ciekawych rzeczy  na sołectwach się  dzieje  co integruje  społeczność,  ale

prosi, aby z funduszy przeznaczać jak najwięcej środków na inwestycje.

7.  Po stronie  wydatków  uwzględnione będą  wszystkie  zmiany dot.  realizacji  zadań przez  gminę,

wywołane zmianami przepisów prawa wprowadzonymi w bieżącym roku m.in. ustawy prawo wodne

i ustawy prawo oświatowe.

Jacek Michalak – zapytał jakie drogi brane są pod uwagę w projekcie budżetu do budowy w 2018 r.

Wójt  Gminy – potrzeby w gminie  są bardzo duże.  Udało sięe  wybudować przy  dużym wsparciu

z WRPO drogę Antoniewo – Krucz oraz razem z powiatem dwa odcinki drogi Kamionka – Sokołowo.
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W założeniach nie  przewiduje  się  środków na  ostatni  odcinek drogi  Kamionka  -Sokołowo(bardzo

byśmy chcieli i złożone zostało w tej sprawie pismo do Zarządu Dróg Powiatowych) jesteśmy gotowi

by partycypować w kosztach budowy III etapu tej drogi, jak również w kosztach budowy chodników

przy drogach powiatowych (ponad 3km) i czekamy na odpowiedź. Natomiast jeżeli chodzi o nasze

drogi to projektowane jest  droga Stajkowo – Miłkowo,  dwa odcinki na Osiedlu Gorajskim (Brzozowa

i Jesionowa – ponad 800m),  dwie ulice na Osiedlu Górczyn – Polna i  Łąkowa oraz ulice Szkolna

i  Podgórna.  Na  Osiedlu  Gorajskim  jest  pełna  infrastruktura,  na  Podgórnej  brak  gazociągu,  a  na

Osiedlu Górczyn brak światłowodu i gazociągu, dlatego pomimo, że Osiedle Górczyn jest starsze od

Osiedla Gorajskiego to przymiarki są do budowy dróg na Osiedlu Gorajskim, a w następnym roku na

Osiedlu Górczyn.   

Więcej uwag nie było

Głosowanie założeń               za – jednogłosnie           (głosowało 14 obecnych radnych) 

Gminny  Program  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  na  2018  rok omówiła

Danuta  Wiza.  Ustawa  o  wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi  określa,  że

prowadzenie  działań związanych z  profilaktyką  i  rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz

integracji społecznej osób uzależnionych od alkoholu należy do zadań własnych gminy.

Uszczegółowiony zakres realizacji zadań wynikających z ustawy, określany jest corocznie uchwalanym

gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych.

Działania  wynikające  z  w/w  programu  tworzą  system  wszechstronnej  pomocy  dla  wielu  grup

odbiorców na różnych etapach zagrożenia problemami alkoholowymi i stanowią kontynuację działań

realizowanych w latach poprzednich.

Podmioty  prowadzące  sprzedaż  napojów alkoholowych co  roku  do  31  stycznia  maja  obowiązek

złożyć  oświadczenie  o  wartości  sprzedaży  poszczególnych  rodzajów  napojów  alkoholowych

w punkcie sprzedażny i wówczas będzie możliwe określenie wielkości opłat jakie te podmioty winny

wnieść w roku 2018. Do obecnej uchwały przyjmuje się dochód 110.000,00 zł i jest on wartością

szacunkową do roku 2017. I. 

Ze środków tych przyjmuje się finansowanie następujące zadania Programu:
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1. prowadzenie  i  finansowanie  Punktów  Konsultacyjnych  przez  psychologów  dla  osób

uzależnionych i ich rodzin – 25.200,00 zł

2. finansowanie  i  prowadzenie  zajęć  w  świetlicach  opiekuńczo  –  wychowawczych,

socjoterapeutycznych dla dzieci z rodzin z problemem alkoholowym – 27.800,00 zł

3. dofinansowanie  obozów,  kolonii  i  warsztatów  wyjazdowych  z  zajęciami  profilaktyczno

-rekreacyjnymi dla dzieci z rodzin zagrożonych uzależnieniami – 5.000,00 zł

4. realizację programów edukacyjno - profilaktycznych w szkołach i prowadzenie pozalekcyjnych

zajęć sportowych – 19.000,00 zł

5. finansowanie  dożywiana  dzieci  uczęszczających  do  świetlic  opiekuńczo-  wychowawczych,

socjoterapeutycznych – 20.000,00 zł

6. finansowanie działalności kluba AA – 3.000,00 zł

7. opłacanie kosztów powołania biegłego lekarza psychiatry i biegłego psychologa, orzekających

w przedmiocie uzależnienia od alkoholu – 500,00 zł

8. walkę z nałogami w tym profilaktyczne działania zmierzające do wyeliminowania narkotyków,

dopalaczy itp.- 5.000,00 zł

9. na działalność Komisji przeznacza się w Programie kwotę  - 4.500,00

Pani Danuta projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 319 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.  Podjecie uchwał w sprawie:  

Ad. 3.1. stwierdzenia  przekształcenia  Publicznej Szkoły Podstawowej im. Płk. Franciszka Bartoszka w

Jędrzejewie o strukturze organizacyjnej I-III w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową o strukturze

organizacyjnej I-III

Projekt uchwały omówił Pan Ryszard Bilski.   Rada Gminy Lubasz uchwałą nr XXVII/265/17 z dnia

30  marca  2017  r.  w  sprawie  przekształcenia  Publicznej  Szkoły  Podstawowej  im.  płk  Franciszka

Bartoszka  w  Jędrzejewie  poprzez  obniżenie  jej  struktury  organizacyjnej  do  struktury  I-III
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przekształciła  z  dniem  31  sierpnia  2017  roku  Publiczną  Szkołę  Podstawową  im.  płk  Franciszka

Bartoszka  w  Jędrzejewie  do  struktury  I-III.  Z  dniem  1  września  2017  r.  dotychczasowa  szkoła

podstawowa  o  niepełnej  strukturze  organizacyjnej  staje  się  ośmioletnią  szkołą  podstawową

o  niepełnej  strukturze  organizacyjnej.  Organy  stanowiące  jednostki  samorządu  terytorialnego

zobowiązane są do stwierdzenia tego przekształcenia w drodze uchwały. 

Dyrektor projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 13 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 320 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    3.2.  stwierdzenia   przekształcenia   Publicznej  Szkoły  Podstawowej  w  Kruczu  o  strukturze  

organizacyjnej I-III w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową w Kruczu  o strukturze organizacyjnej

I-III

Projekt uchwały omówił Dyrektor  GZOSiP Ryszard Bilski.  Zgodnie z założeniami reformy edukacji,

z dniem1 września 2017 r. dotychczasowa szkoła podstawowa o niepełnej strukturze organizacyjnej

staje  się  ośmioletnią  szkołą  podstawową  również  o  niepełnej  strukturze  organizacyjnej.  Organy

stanowiące  jednostki  samorządu  terytorialnego  zobowiązane  są  do  stwierdzenia  tego

przekształcenia w drodze uchwały. 

Dyrektor projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 321 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  3.3.  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  przedszkolach

prowadzonych przez Gminę Lubasz
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Projekt  uchwały  omówił  Dyrektor  GZOSiP  Ryszard  Bilski.  Zgodnie  z  postanowieniami  Karty

Nauczyciela organ prowadzący szkołę  będący jednostką samorządu terytorialnego,  uwzględniając

przewidywaną  strukturę  zatrudnienia,  określa  dla  nauczycieli  poszczególnych  stopni  awansu

zawodowego, w drodze regulaminu.  Regulamin określa wysokość stawek oraz tryb i  szczegółowe

warunki  przyznawania  dodatków:  za  wysługę  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego  oraz  dodatku  za

warunki  pracy.  W  regulaminie  określa  się  również  szczegółowe warunki  obliczania  i  wypłacania

wynagrodzeń  dla  nauczycieli  za  godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw  oraz

wysokość  i  warunki  przyznawania  innych  świadczeń  wynikających  ze  stosunku  pracy.  Regulamin

zgodnie z  zapisami  Karty  Nauczyciela  został uzgodniony z związkami zawodowymi zrzeszającymi 

nauczycieli.  Zaznaczył,  że  regulamin był  bardzo  dokładnie  omawiany na  posiedzeniu  Komisji.  W

przedstawianym  wcześniej  projekcie  pominięto  dodatek  dla   gospodarza  obiektu  jedno

oddziałowego, dlatego został on dopisany w tabeli w § 6 i wynosi tak jak to było do tej pory 34 zł. 

Następnie projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 322 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    3.4. ustalenia wysokości wypłaty ekwiwalentu za udział w działaniach ratowniczych i szkoleniu  

pożarniczym

Projekt  uchwały  przedstawiła  Iwona  Ratajczak.  Zgodnie  z  przepisami  ustawy  z  1991r.o  ochronie

przeciwpożarowej- członek ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczy w działaniu ratowniczym

lub szkoleniu  pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż  Pożarną lub gminę,  otrzymuje

ekwiwalent pieniężny. Wysokość ekwiwalentu ustala rada gminy w drodze uchwały. Ekwiwalent ten

nie  może  przekroczyć  1/175  przeciętnego  wynagrodzenia  ogłoszonego  przez  Prezesa  Głównego

Urzędu Statystycznego w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej ,,Monitor Polski" za każdą godzinę

w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym. W omawianym projekcie uchwały ustala się

ekwiwalent  dla  członka  ochotniczej  straży  pożarnej  za  udział    w  działaniach  ratowniczych
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w wysokości 13,00 zł za każdą godzinę,a za udział   w szkoleniu pożarowym w wysokości 6,00 zł za

każdą godzinę. Podstawę do wypłacenia ekwiwalentu stanowić będzie:

1. przy akcjach ratowniczo-gaśniczych- wykaz członków ochotniczej  straży pożarnej  i  czas trwania

akcji 

2.  za  szkolenia  -  zaświadczenie  organizowania  szkolenia  z  podaniem  ilości  godzin  efektywnego

szkolenia

 Ekwiwalent zostanie wypłacony w kasie Urzędu Gminy w terminie 14-stu dni od daty wpłynięcia

potwierdzeń do Urzędu. Pani Iwona projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 323 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

PRZERWA  14:50 – 15:05

Po wznowieniu obrad głos zabrała Skarbnik Gminy Renata Fąferek, która przedstawiła pakiet uchwał

finansowych. 

Ad.    3.5. zmiany uchwały nr XXXI/307/17 Rady Gminy Lubasz z dnia 28 września 2017r. dotyczącej  

zaciągnięcia pożyczki  

W  uchwale  nr  XXXI/307/17  z  dnia  28  września  2017r.  Rada  Gminy  Lubasz  zdecydowała

o  zaciągnięciu  pożyczki  w  wysokości  80.000  zł  na  realizację  inwestycji  z  zakresu  udziału  gminy

w projekcie unijnym pn: „Uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Lubasz”. Faktycznie

zaciągnięta  pożyczka  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej

w Poznaniu wynosić będzie 68.000 zł. Skarbnik projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 13 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 324 /17 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad.   3.6. zaciągnięcia kredytu   

Wymieniona  w  projekcie  uchwały  kwota  kredytu  długoterminowego  w  wysokości  2.906.000  zł

planowana jest w przychodach budżetu gminy roku 2017 i przeznaczona będzie na pokrycie kosztów

planowanych  w budżecie  inwestycji  oraz  spłat  rat  wcześniej  zaciągniętych  kredytów i  pożyczek.

Środki  kredytowe  pozwolą  na  pełne  lub  częściowe pokrycie  kosztów  wymienionych  w  uchwale

inwestycji, a także pokrycie  udziału własnego gminy w projektach unijnych oraz spłat rat wcześniej

zaciągniętych kredytów i pożyczek. Kredyt ten zaciąga się na  pokrycie kosztów inwestycji z zakresu:

1. przebudowy dróg i  chodników gminnych,  utwardzenia placów, budowy separatora, zakup

wiat przystankowych, zakup gruntów pod drogi i parkingi – 998.500zł,

2. wykonania kotłowni gazowej w budynku Urzędu Gminy – 80.000 zł,

3. budowy ogrzewania remizy OSP w Kruczu – 14.883 zł

4. termomodernizacji budynku przedszkola Bajka w Lubaszu – 175.000 zł,

5. gazyfikacji  gminy (dokumentacja)  oraz budowy oświetlenia drogowego w Gminie Lubasz -

875.000 zł, 

6. rozbudowy i przebudowy ośrodka kultury w Lubaszu oraz wykonanie parkingu przy świetlicy

wiejskiej w Prusinowie – 70.000 zł,

7. opracowania projektów infrastruktury sportowej w gminie – 40.000 zł,

8. projektu  unijnego  pn.”Modernizacja  i  adaptacja  oraz  wyposażenie  budynków  szkolnych

w Gminie Lubasz” (udział własny Gminy) – 252.617 zł,

9. na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu pożyczek i kredytów – 400.000 zł.

Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono                                                                 (wyszedł Andrzej Macyszyn)

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 13 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 325 /17 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad.   3.7. zmian w budżecie gminy 2017r.  

Zmiany w budżecie 2017 roku dotyczą:

w zakresie dochodów:

a) zmniejszenie limitu dochodów z pozycji:

a) projektu unijnego pn.”Rozbudowa przedszkola Bajka” – 4.270 zł,

b) planu dotacji w ramach Rządowego programu pomocy uczniom w 2017r.

c)  „Wyprawka  szkolna” zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego z dnia 31 października

2017r. – 420 zł

b) zwiększenia limitów w pozycjach:

              a) sprzedaż drewna z lasu gminnego – 2.700 zł,

              b) podatek od nieruchomości os. fizyczne i prawne – 40.000 zł,

            c) podatek od spadków i darowizn – 11.000 zł,

           d) dotacji celowej na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym

               dla uczniów – 32.756 zł, zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego z dnia 23 października

           e) dochodów z sali wiejskiej Krucz z przeznaczeniem na wydatki świetlicy 1.500 zł,

           f) dotacji celowej przeznaczonej na realizację zadań związanych z przyznawaniem  Karty Dużej

               Rodziny zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego - 274 zł  z dnia 2 listopada 2017r.  r.

          g) dotacji celowej przeznaczonej na sfinansowanie wyposażenia gabinetów profilaktyki

               zdrowotnej - zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego  z dnia 9 listopada 2017 r. 

W zakresie wydatków: 

1. zmniejszenie limitów z następujących pozycji:

a)  projekt  unijny  pn.”Modernizacja  i  adaptacja  oraz  wyposażenie  budynków szkolnych w gminie

Lubasz” (projekt tzw. twardy ) – 219.728,60 zł,
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b) inwestycji Budowy wodociągu Krucz, Kruteczek – 95.000 zł,

c) z projektu pn. Uregulowanie gospodarki wodno ściekowej w Gminie Lubasz” – 71.000 zł,

d)  projekt unijny pn.”Budowa drogi Antoniewo-Krucz” – 6.500 zł,

e) inwestycji „Termomodernizacji budowy przedszkola BAJKA w Lubaszu” – 2.900 zł,

f) inwestycji „Urządzenie przestrzeni publicznej w Lubaszu” – 11.600 zł,

g) inwestycji „Zakup gruntów pod drogi i parkingi” – 14.600 zł,

h) inwestycji „Oświetlenie uliczne” – 17.000 zł,

2. zwiększenie limitów wydatków na następujące pozycje:

a) wydatki oświatowe – 236.401,60 zł,

b) udział własny 20% stypendia socjalne – 8.189 zł,

c) dotację podmiotową dla instytucji kultury – 40.000 zł,

d) dotację podmiotową dla biblioteki – 10.000 zł.

W zakresie przychodów planuje się zmniejszyć kwotę kredytu na planowane do realizacji w 2017r.

wydatki majątkowe, które nie zostaną wykonane bądź zmniejszono ich zakres o kwotę 188.898 zł.

Ponadto wprowadza się zmiany w planach finansowych jednostek budżetowych oraz sołectw. 

]Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 13 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 326 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.8. zmian w WPF  

Zmiany w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej polegają  na  dostosowaniu  danych  ujętych  w WPF

w  zakresie  planowanych  dochodów  i  wydatków  do  wartości  zawartych  w  budżecie  gminy,  po

wprowadzonych zmianach zarządzeniem nr 107/2017 Wójta Gminy Lubasz z dnia 27 października

40



2017r., uchwałą nr XXXII/326/17 Rady Gminy Lubasz z dnia 14 listopada 2017r. Dokumentami tymi

zwiększono dochody ogółem o 288.702,44 zł, w tym dochody majątkowe zmniejszono o 1.570 zł –

z  dofinansowania  ze  środków  unijnych  na  program  tzw.  twardy  pn.”Rozbudowa  przedszkola

Bajka”(4.270 zł) oraz zwiększono ze sprzedaży drewna z lasu gminnego (2.700 zł). Dochody bieżące

zwiększono  o  287.132,44  zł,  głównie  z  tytułu  dotacji  celowych.  Wydatki  ogółem  zwiększyły  się

o kwotę 99.804,44 zł., w tym wydatki majątkowe zmniejszyły się o kwotę 482.219,60zł, a wydatki

bieżące zwiększyły o kwotę 582.024,04 zł.  Łączny plan dochodów budżetu gminy, po zmianach, na

dzień 14 listopada 2017r. ukształtował się na poziomie 35.889.510,98 zł, w tym dochody bieżące

32.396.381,98 zł i dochody majątkowe 3.493.129,00 zł. Łączny plan wydatków budżetu gminy, po

zmianach,  na  dzień  14  listopada  2017r.  wynosi  40.047.605,38  zł,  w  tym  wydatki  bieżące

31.910.196,29 zł i  wydatki  majątkowe  8.137.409,09 zł.  Przychody budżetu gminy zmniejszyły  się

o kwotę 188.898 zł  i  po zmianie wynoszą  6.409.939,40 zł.  Deficyt budżetu gminy zmniejszył  się

również  o  kwotę  188.898  zł  i  po  zmianie  wynosi  4.158.094,40  zł.  Okres  realizacji  Wieloletniej

Prognozy Finansowej wydłużono do 2040 r. Do tego roku bowiem rozłożono spłatę planowanych do

zaciągnięcia w roku bieżącym kredytów.

Ponadto umniejsza się limity kwot planowanych na następujące inwestycje:

1.  projekt  unijny  pn.”Modernizacja  i  adaptacja  oraz  wyposażenie  budynków szkolnych w gminie

Lubasz” (projekt tzw. twardy ) – 219.728,60 zł,

2. inwestycji Budowy wodociągu Krucz, Kruteczek – 95.000 zł,

3. z projektu pn.Uregulowanie gospodarki wodno ściekowej w Gminie Lubasz” –71.000 zł,

4. projekt unijny pn.”Budowa drogi Antoniewo-Krucz” – 6.500 zł,

5. inwestycji „Termomodernizacji budowy przedszkola BAJKA w Lubaszu” – 2.900 zł,

6. inwestycji „Urządzenie przestrzeni publicznej w Lubaszu” – 11.600 zł,

7. inwestycji „Oświetlenie uliczne” – 17.000 zł.

Planowana kwota długu na koniec 2017r.kształtuje się na poziomie 15.231.351,63 zł. 

Wykaz przedsięwzięć do WPF (załącznik nr 2) został uaktualniony w zakresie wydatków majątkowych

o kwoty wprowadzone uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy 2017r. tj. 

1.Urządzenie przestrzeni publicznej (zmniejszono limit) - o 11.600 zł,

2.Budowę drogi Antoniewo-Krucz – (zmniejszono limit) - o 6.500 zł,
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3.Oświetlenie uliczne - (zmniejszono limit) – o 17.000 zł,

4.Projekt  unijny  pn.”Modernizacja  i  adaptacja  oraz  wyposażenie  budynków  szkolnych  w  gminie

Lubasz” (projekt tzw. twardy zmniejszono limit) – o 219.728,60 zł,

5.inwestycji Budowy wodociągu Krucz,Kruteczek (zmniejszono limit) – o 95.000 zł,

6. z projektu pn.’Uregulowanie gospodarki wodno ściekowej w Gminie Lubasz” – (zmniejszono limit)

– o 71.000 zł.

Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 13 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/ 327 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.  Interpelacje

brak

Ad.5. Wnioski 

Maria Grębka -  zwróciła się z pytaniem czy dzieje się coś odnośnie rowu na ul. Poznańskiej w m.

Dębe? 

Stanisław Herman – na jednej z pierwszych sesji tej kadencji złożyłem wniosek, żeby ustawić na ulicy

Stajkowskiej jakiś znak, aby samochody nie stały przed skrzyżowaniem  na chodniku, aby można było

normalnie  tam  przejeżdżać.  Otrzymałem  odpowiedź,  że  pismo  skierowano  do  Zarządu  Dróg

Powiatowych, ale od tego czasu cisza. Nie wiem czy zapomnieli – mówią, że to niepotrzebne.   

Stanisław Herman – kolejna sprawa dotyczy studzienek kanalizacyjnych na ul. Stajkowskiej. W trakcie

jazdy nie ma możliwości, aby nie najechać kołem na studzienkę, a jest ona zaniżona w stosunku do

nawierzchni. 

Bartłomiej Turek – zapytał czy planowane dowieszenie lampy na skrzyżowaniu  ulic Starowiejskiej

i Leśnej w m. Dębe będzie wykonane w roku bieżącym czy przyszłym. 

42



Wójt Gminy – wnioski zostaną ponowione do Zarządu Dróg Powiatowych. Jeżeli chodzi o rów w m.

Dębe to  jesteśmy umówieni ze WZIR-em, żeby ten temat omówić ponownie, ponieważ rów wymaga

umocnienia  skarp,  wyczyszczenia  przepustu  i  rowu  z  wybraniem  tego  mułu  z  przepustu.  Sam

przepust to nie problem, zaczyna się on za przepustem.  Skarpa się obsuwa i dlatego rów jest ciągle

zamulony  na  odcinku  ponad  100  metrów.  Jeżeli  chodzi  o  lampę  w  m.  Dębe  to  na  wniosek

mieszkańców  faktycznie  chcieliśmy  ją  zainstalowania  w  roku  bieżącym  w  ramach  bieżącego

utrzymania bieżącego oświetlenia, ale się nie udało. (budujemy swoje linie o czym wspominałem

i nie przekazujemy ich do energetyki, ale tam gdzie dostawienia wymaga jeden punkt na istniejącej

infrastrukturze to odbywa się to w ramach bieżącego utrzymania i tych punktów w 2016 i 2017 roku

zamontowaliśmy 40) Lampa zostanie zamontowana w 2018 roku. 

Ad.6. Zakończenie

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła obrady XXXII sesji Rady

Gminy Lubasz. 

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad – Jacek Michalak

Sesja zakończyła się o godz. 15:30
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